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§ 79 Dnr KFKS 2016/8-009 

Anmälningar 

Beslut 

Anmälningarna noteras i protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KS 2016-02-22 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Brev till Teknikdirektör från Skuruparkens vänner, 
för kännedom till kommunstyrelsen 

 

Övrigt 
 

Protokoll KSSU 160119 och 160202, KSAU och 
KSVU 160209 

 

Anmälningar KSSU 160119 och 160202, KSAU och 
KSVU 160209 

 

Socialnämndens beslut 160126, Granskning Pulsen 
Combine 

 

Socialnämndens yttrande + bilaga, Granskning 
Pulsen Combine 

 

Äldrenämndens beslut 160127, Granskning Pulsen 
Combine 

 

Äldrenämndens yttrande, Granskning Pulsen 
Combine 

 

Revisionsskrivelse+ revisionsrapport nr 7, 
Granskning av avtal med Rikshem 

 

 
 

Protokollsanteckningar 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans kommunstyrelsegrupp. 
 

”Angående brev från Skuruparkens vänner 

Brevet från Skuruparkens vänner tar upp en viktig problematik som har funnits under en 

längre period vad gäller Skuruparken, dess administration och skötsel. Det gäller hur väl 



7 (88) 

 
 22 februari 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

samarbetet flyter när den ena parten hävdar att det är en fråga för den andra parten. På 

detta sätt har det varit alltför många gånger vilket visar att det behöver utvecklas en bättre 

samordning mellan de olika parter som har olika ansvarsbitar vad gäller Skuruparken. 

Verksamhetens organisation är till för att ge kommuninvånarna den bästa informationen i 

frågor. Den är inte till för sig själv eller enbart för organisationsmoduler. 

 

Angående granskning avtal Rikshem 

Den granskning som kommunens revisorer gör av försäljningen av fastigheter till Rikshem 

ger upphov till en mycket allvarlig kritik från dessa. En kritik som Nackalistan förde fram 

från start då affären blev känd för oss. Svagheterna handlar om att det inte fanns någon 

koppling till budgetprocesserna, ingen tydlig koppling till fastighetsstrategin 2014 utan 

tvärtom var försäljningsprocessen långt framskriden då fastighetsstrategin beslutades och 

denna är på en övergripande nivå. Fastighetsstrategin har heller inte beslutats om av 

fullmäktige.  

Det saknades vidare en analys av den ekonomiska effekten som kunde ha uppnåtts av 

försäljningen. Vad förväntade intäkter och kostnader kunde belöpa sig på vilket borde ha 

utgjort ett beslutsunderlag inför försäljningen.  

Man bröt mot kommunens riktlinjer för direktupphandlingar genom att begära in anbud 

enbart från Svefa, som biträdde i försäljningsprocessen. Nackalistan ställde en rad kritiska 

frågor angående de flesta av dessa punkter och röstade emot hela processen, vilket i 

backspegeln var rätt med tanke på att vi vill att kommunen alltid ska uppträda som en 

seriös part som följer avtal, lagar och regler. Vi får nu aldrig veta hur affären skulle 

ekonomiskt ha utvecklats om man hade låtit flera parter ha bedömt försäljningen ur en 

ekonomisk synvinkel, om man hade avyttrat fastigheterna i olika etapper och gått ut på den 

öppna marknaden och låtit fler aktörer ha lagt bud.” 

 
- - - - - 
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§ 80 Dnr KFKS 2016/9-009 

Delegationsbeslut 

Beslut 

Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KS 2016-01-11 

Ärende Beslutsfattare 
Fullmakt i mål nr 1291-16, angående 
offentlig upphandling, Lärarvikarier 

Stadsdirektören Lena Dahlstedt 

Fullmakt i mål nr 27456-15 angående 
offentlig upphandling, Övertryckstält 

Stadsdirektören Lena Dahlstedt 

Delegationsbeslut från KSSU 160119 och 
160202, KSAU och KSVU 160209 

 

  

 

Protokollsanteckningar  

 

Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 

kommunstyrelsegrupp. 

 

”Angående KSAU-anmälan K. Yttrande från Nacka Kommun gällande SOU 2016:9 Plats 

för nyanlända i skolan 

Vi förstår att den korta remisstiden inte medgav möjlighet för KS eller dess utskott att 

hantera denna remiss. Det är dock vår önskan att styrka förslaget från regeringen i sin 

helhet då det är ett viktigt sätt för oss i kommunen att kunna lyckas med en positiv 

etablering av nyanlända och att bygga vidare på ett samhälle med tillväxt och frihet.” 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande för Vänsterpartiets kommunstyrelsegrupp. 

 

”Angående KSAU-anmälan K. Yttrande från Nacka Kommun gällande SOU 2016:9 Plats 

för nyanlända i skolan 

Vänsterpartiet är allmänt kritisk till systemet med det fria skolvalet, ett system som visat sig 

leda till en omfattande segregation. Därför har vi inte så svårt att vara positiva till de förslag 

som i den utredning som regeringen låtit ta fram.  
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Nacka genom Mats Gerdau har dock ansett det angeläget att skicka svar på utredningen 

trots att Nacka inte tillhörde de kommuner som fått utredningen på remiss, så angeläget att 

han ansett sig kunna göra det inom ramen för delegation. Självklart tar Mats Gerdau här 

tillfället i akt att missionera om Nacka-alliansens syn på kundval och fritt skolval. 

 

Från Vänsterpartiet sida så vill vi, trots att vi inte gavs möjlighet till detta vid en normal 

behandling av svaret, framföra att vi har en avvikande åsikt. Vi ställer oss alltså positiva till 

utredningens förslag.” 

 
- - - - - 
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§ 81 Dnr KFKS 2016/35-256 

Upplåtelse av tomträtt inom detaljplan 480 för 

Ältadalens verksamhetsområde 
Fastigheten Älta 10:52 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige ingår föreslaget tomträttsavtal som innebär att fastigheten Älta 10:52 

upplåts med tomträtt till Andelen PO AB med en årlig avgäld på 253 000 kr under den 

första tioårsperioden. Tillträdesdag är den 1 april 2016. 

 

Ärende 

Fastigheten Älta 10:52 ingår i Ältadalens verksamhetsområde, inom detaljplan 480. 

Tomträttshavaren ska bedriva bygg- och måleriverksamhet. Tillträdesdagen är den 1 april 

2016. Årlig avgäld uppgår till 253 000 kr per år under den första tioårsperioden. 

 

Förevarande ärende om tomträtt var uppe i kommunstyrelsen den 26 oktober 2015, § 263, 

men på grund av en felaktig beslutformulering fattade kommunfullmäktige därefter aldrig 

beslut om tomträttsupplåtelsen. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 februari 2016 § 14 

Enheten för fastighetsutvecklings tjänsteskrivelse den 20 januari 2016 

Tomträttsavtal 

Detaljplanekarta 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 februari 2016 § 14 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige ingår föreslaget tomträttsavtal som innebär att fastigheten Älta 10:52 

upplåts med tomträtt till Andelen PO AB med en årlig avgäld på 253 000 kr under den 

första tioårsperioden. Tillträdesdag är den 1 april 2016. 
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Yrkanden 

Helena Westerling (S) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Helena Westerlings yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Helena Westerling lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 

 

”Från Socialdemokraterna ser vi naturligtvis positivt på att marken i detta ärende upplåts 

med tomträttsavtal och inte erbjuds till försäljning. Vi ser fram emot att det även i den 

fortsatta utvecklingen av området företrädesvis är upplåtelse med tomträttsavtal som ska 

gälla.” 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Det är bra att denna fastighet upplåts med tomträtt. Tyvärr är det dock inte en konsekvent 

linje att göra så, många fastigheter i Nackas industriområden sälj istället. Genom att sälja 

fastigheter så tappar kommunen rådigheten över marken, något som kan vara av vikt på 

lång sikt. Vilka behov finns om 50-100 år, det vet vi inte idag. Vad vi vet att om 

motsvarande utförsäljningspolitik funnits i Nacka tidigare så hade Bergs oljehamn varit i 

privat ägo och kommunen hade inte haft möjlighet att planera området för 

bostadsbyggande. Vänsterpartiet är alltså emot att kommunen säljer mark, det gäller särskilt 

inom verksamhetsområden.” 

 

- - - - - 
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§ 82 Dnr KFKS 2015/864-439 

Miljöprogram 2016-2030 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

1. Kommunfullmäktige antar föreslaget miljöprogram 2016-2030.  

 

2. Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att utifrån genomförda 

uppföljningar revidera indikatorerna i miljöprogrammet.  

 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del att uppdra till stadsledningskontoret att utreda  

 indikator för andelen resor som görs med bensin/dieseldriven bil  

 indikator angående andel närproducerad mat, exempelvis med krav på god 

djurhållning, i kommunens verksamheter. 

Uppdraget ska redovisas senast 2017. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att årliga uppföljningar av programmet ska redovisas för 

kommunfullmäktige i samband med kommunens årsredovisning.  

 

Ärende 

För att styra miljöarbetet i riktning mot Nackas lokala miljömål har ett förslag till 

miljöprogram arbetats fram under 2015. Miljöarbetet styrs och hålls levande genom årliga 

uppföljningar av miljöprogrammet till kommunstyrelsen i samband med kommunens 

årsredovisning och eventuella revideringar kan ske utifrån uppföljningarna. 

 

Miljömålskommittén har ansvarat för framtagandet av förslaget till miljöprogram. 

Miljöprogrammet innehåller indikatorer och tidsatta målnivåer och basår. Det är respektive 

nämnd som ansvarar för att ta fram förslag på åtgärder och aktiviteter som leder till 

miljömålsuppfyllelse inom respektive nämnds ansvarsområde.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 6 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 januari 2016 

Nackas miljöprogram 2016-2030 

Protokoll miljömålskommittén 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 6 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fattat följande beslut. 

 

1. Kommunfullmäktige antar föreslaget miljöprogram 2016-2030.  

 

2. Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att utifrån genomförda 

uppföljningar revidera indikatorerna i miljöprogrammet.  

 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del att uppdra till stadsledningskontoret att utreda  

 indikator för andelen resor som görs med bensin/dieseldriven bil  

 indikator angående andel närproducerad mat, exempelvis med krav på god 

djurhållning, i kommunens verksamheter. 

Uppdraget ska redovisas senast 2017. 

 

Beslut i miljömålskommittén den 11 januari 2016 § 1 

Miljömålskommittén föreslog att kommunstyrelsen skulle föreslå kommunfullmäktige att 

anta Nackas miljöprogram 2016-2030 i enlighet med stadsledningskontorets förslag, men 

med följande justeringar: 

 

Övergripande 

- Det bör ytterligare tydliggöras, tex med markeringar vilka indikatorer som är kopplade till 

nationella miljömål och vilka som är kopplade till regionala mål. 

- Indikatorerna ska numreras under respektive lokalt miljömål. (lättare att orientera sig då) 

 

De enskilda indikatorerna 

Frisk luft 

-Utreda förutsättningarna för att ta fram en indikator för andelen resor som görs med 

bensin/dieseldriven bil, i syfte att underlag ska finnas framtaget 2017. 

- 4:e indikatorn kan behöva justeras efter att resultatet från resvaneundersökningen 

presenteras under 2016. 

- 5:e indikatorn justeras så att målnivån 2030 sätts till 15 passager per invånare 

 

Giftfri miljö 

- 3:e indikatorn kompletteras med en specifikation av vad som avses med riskklass 1 och 2 

- 4:e indikatorn ska kompletteras med ett delmål för år 2020 



14 (88) 

 
 22 februari 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

- Utreda förutsättningarna för en kompletterande indikator angående andel närproducerad 

mat, exempelvis med krav på god djurhållning osv, i kommunens verksamheter, i syfte att 

underlag ska finnas framtaget 2017. 

 

Rent vatten 

-3:e och 4:e indikatorn, lägg till en not om vilka vattenförekomster och sjöar som avses. 

 

God bebyggd miljö 

- 1:a indikatorn kompletteras med texten ...där kommunen är byggherre... 

- 2:a indikatorn kompletteras med målet att det ska vara uppfyllt 2018 

- 5:e indikatorn justeras i texten med ….till ett grönområde/PARK…. 

 

Att delmålet för transporter på Begränsad klimatpåverkan ändras från 45% till 80% (0,21 

ton/person) till 2030 

Att lägga till indikatorn Andel dubbdäck av totala antalet vinterdäck under målet Frisk luft 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Gunilla Grudevall Sten 

(L), Jan-Eric Jansson (KD), Sidney Holm (MP), Khashayar Farmanbar (S), Rolf Wasteson 

(V) och Christina Ståldal (NL), bifall till arbetsutskottets med kompletteringen att årliga 

uppföljningar av programmet ska redovisas för kommunfullmäktige i samband med 

kommunens årsredovisning. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 

Protokollsanteckningar  

Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas 

kommunstyrelsegrupp. 

 

”Klimatutmaningar är vår tids ödesfråga. Arbetet med klimatsmarta lösningar är också en 

viktig hörnsten i ökad tillväxt och framgång för oss som nation och kommun. Denna 

rapport är väldigt allmänt hållet. Det finns inget att opponera mot och därför väljer vi 

symboliskt att yrka bifall till den. Rapporten innehåller en del mätmetoder, men inga planer 

på hur vi ska nå högre miljöresultat. Att rapporten jämfört med den ursprungliga versionen 

nu friserats så att de bristande punkterna, som tidigare rödmarkerades, nu är borttagna är 

säkert bekvämt för den moderatledda majoriteten, men riskerar effektivt att göra rapporten 

till en dammsamlande byrålådeprodukt.”  
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Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans kommunstyrelsegrupp 

 

”Detta är en början på något som Nackalistan vill ska utvecklas till en plan. För närvarande 

består policyn av enskilda mätningar av värden inom olika områden. En mer heltäckande 

plan behövs där frågor lyfts och en plan arbetas in för att få till en förbättrad miljö i hela 

Nacka vad gäller luft, buller, vatten, trafik, vägar och utveckling av natur- och 

grönområden. Frågor som hänger i luften är vad som händer med vattnet vid Tollare? Det 

som har stora mängder farligt avfall i sitt bottensediment. Hur hanteras det och vad händer 

om ett antal år då avtalet med NCC går ut och då kanske i värsta fall giftiga bottensediment 

kommer upp? Likaså behövs det ordentliga kemiska analyser av ev bottenkemikalier vid 

badet på Restaurantholmen där många barn badar och båtar har målats om och orsakat 

nedsmutsning. Andra sjö- och havsfrågor är viktiga om Nacka ska ha en chans att nå upp 

till EU:s krav på förbättringar av hav och sjöar. Nackalistan ser fram mot en höjning 

ambitionsnivån för miljöprogrammet inom tidsperioden 2016-2030 för att nå upp till de 17 

målen som har förhandlats fram globalt av FN.”  

 

Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp 

 

”Miljöpartiet har aktivt deltagit i arbetet med att ta fram Nackas miljöprogram 2016-2030. 

Programmet är ett viktigt verktyg i arbetet för att nå upp till Nackas sex lokala miljömål. 

Dokumentet kunde självklart haft lite mer tyngd, men eftersom det handlar om ett 

dynamiskt arbete är det en tillräckligt bra grund att bygga vidare på.” 

 

- - - - - 
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§ 83 Dnr KFKS 2016/24-619 

Kundval arbetsmarknadsinsatser – utvecklat innehåll och 

nya checknivåer 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige fastställer checkbelopp för kundvalet arbetsmarknadsinsatser enligt 

följande och med giltighet från och med 1 april 2016: 

 

 
 

Ärende 

Nuvarande kundval för arbetsmarknadsinsatser innehåller en ersättningsmodell där jobb- 

och utbildningsexperterna ersätts1 med 3 668 per månad för insatser för individen i upp till 

12 månader. Om insatsen leder till egen försörjning i form av en anställning, 

studiemedelsberättigade studier eller ett eget företag, så ersätts jobb-och 

utbildningsexperten med en bonus som uppgår till 18 000 kronor. 

 

Kunderna har olika behov av insatser för att få stöd till egen försörjning och insatser, 

enskilt eller i kombination, varierar i kostnad. Det finns därför behov av att utveckla 

nuvarande ersättningsmodell så att det bättre motsvarar kostnaderna för olika insatser till 

individerna. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta om ett mer flexibelt och differentierat 

ersättningssystem för att möta individernas behov, med möjlighet för leverantörerna att 

bättre kombinera de olika ersättningarna mer precist kopplade till individens behov.  

Differentieringen innebär att dagens månadscheck, Jobbpeng grund, kompletteras med två 

tillkommande månadscheckar – Jobbpeng förstärk och Jobbpeng språk- och 

arbetsintroduktion.  

                                                 
1 2016 års checkbelopp 

Kronor, per månad Belopp

Jobbpeng grund 3 668

Jobbpeng förstärkt 4 834

Jobbpeng språk- och arbetsintroduktion 7 293

Kronor, engångsersättning

Jobbpeng specialutbildning 1 5 000

Jobbpeng specialutbildning 2 10 000

Jobbpeng specialutbildning 3 15 000

Jobbpeng bonus 18 000
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Till dessa månadscheckar föreslås tre nya engångscheckar med beloppen 5 000, 10 000 och 

15 000 kronor som ska användas vid specialutbildningar såsom B-körkort, 

slyröjningsutbildning med mera. 

Förslagets ökade kostnader finansieras av intäkter från Migrationsverket och ryms inom 

ramen för beslutad budgetram. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 7 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 februari 2016 

Protokollsutdrag arbets- och företagsnämnden § 88 

Arbets- och företagsnämndens tjänsteskrivelse den 30 november 2015  

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 7 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnade ärendet till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 16 december 2016 § 88 

1. Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fastställa 

checkbelopp för kundvalet arbetsmarknadsinsatser enligt följande och med giltighet 

från och med 1 april 2016: 

 
 

2. Arbets- och företagsnämnden fastställde specifika auktorisationsvillkor för 

kundvalet arbetsmarknadsinsatser enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen med 

ändringen att målgrupper "Bristande yrkeskunskap" ersätts med "Arbetslöshet". 

 

3. Arbets- och företagsnämnden gav direktören för arbete och fritid uppdrag att 

utreda möjligheter till samfinansiering med arbetsförmedlingen samt att i samband 

med tertialbokslut 2 och 3 i särskilt ärende presentera utvärdering av förändringen. 

 

Kronor, per månad Belopp

Jobbpeng grund 3 668

Jobbpeng förstärkt 4 834

Jobbpeng språk- och arbetsintroduktion 7 293

Kronor, engångsersättning

Jobbpeng specialutbildning 1 5 000

Jobbpeng specialutbildning 2 10 000

Jobbpeng specialutbildning 3 15 000

Jobbpeng bonus 18 000
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Yrkanden 

Jan-Eric Jansson (KD) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Hans Peters (C) 

och Christina Ståldal (NL) bifall till arbets- och företagsnämndens förslag.  

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Maria Raner lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 

 

”Det är anmärkningsvärt att majoriteten nu väljer att dra ner ambitionsnivån för 

kommunen i jämförelse med beräkningen som gjordes i december med argumentet att 

antalet kunder som behöver stöttning till arbetsmarknaden kommer att minska. I själva 

verket är det tvärt om och antalet nyanlända till Nacka har ökat. Regeringen satsar nu extra 

för att underlätta kommunernas möjligheter att etablera nyanlända invandrare på den 

svenska arbetsmarknaden. Det är Nackas ansvar att ta del av det stödet och inte skylla ifrån 

sig och hävda att det är statens ansvar. Kommunal vuxenutbildning, SFI och introduktion 

för nyanlända är kommunens ansvar. 

Socialdemokraterna har varit kritiska till den ineffektiva jobbexpertmodellen, då 

kommunen inte på ett adekvat sätt kunnat följa upp effekt och resultat av de investerade 

skattekronorna i detta system. Det förslag som nu kommer adresserar en del av vår kritik 

då det innebär en förstärkning av insatser för målgrupper längre ifrån arbetsmarknaden. 

Detta hoppas vi kan leda till bättre resultat och uppföljning. Det är dock fortsättningsvis av 

yttersta vikt att Nacka samarbetar väl med externa aktörer, både andra myndigheter och 

utförare. Kommunikation och uppföljning behöver bli bättre för att majoriteten i Nacka 

inte ska riskera att slösa med skattebetalarnas pengar på ineffektiva jobbåtgärder.” 

 

Mats Gerdau lät anteckna följande för Allianspartiernas kommunstyrelsegrupper.  

 

”Det är bra att förstärka kopplingen mellan svenskundervisning och arbetsstärkande 

insatser, det kommer sannolikt att öka möjligheten för nyanlända att kunna få jobb. Det går 

väl i linje med den arbetslinje vi vill se. Vi vill dock markera att kommunen inte kan ta över 

statens/Arbetsförmedlingens ansvar för etableringsinsatser. Det bästa vore en gemensam 

insatsmarknad och där Arbetsförmedlingen kan köpa insatser via det utbud som skapas via 

Nackas jobbpeng. Det är angeläget att följa kostnadsutvecklingen så att det inte sker någon 

övervältring på kommunen.”  

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 



19 (88) 

 
 22 februari 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

”Det har visat sig att de olika insatser som görs på arbetsmarknadsområdet genom 

jobbcoacher och andra jobb- och utbildningsexperter varit ineffektiva och kostsamma. 

Tillsammans med Vänsterpartiets generella kritik av system med kundval borde Nackas 

insatser inom området arbetsmarknadsinsatser därför istället hanteras av kommunen själv.” 

 

Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp 

 

”Miljöpartiet vill att jobbpengsystemet ses över – med tydlig utvärdering och därefter 

utveckling. I samband med denna punkt på dagordningen fördes en anmärkningsvärd 

dialog inom nämnden där ett flertal partier uttryckte att nyanlända, som under lång tid 

väntat på besked om att få stanna i Sverige och få placering i kommun, skulle få vänta 

ytterligare lång tid för att komma ut på arbetsmarknaden.  

Miljöpartiet ser det som oerhört viktigt att som kommun snabbt kunna stödja nyanlända 

invandrare, som under lång tid väntat på besked om att få stanna i landet, att få en fot in i 

arbetslivet och det svenska samhället. Vi ser det som oerhört positivt att kommunen 

stödjer individens drivkrafter att själv kunna försörja sig och bli en aktiv medborgare med 

brett nätverk lokalt likväl som internationellt. Vi ser positivt på den nya satsning som sker 

inom jobbpengsystemet med en tydlig koppling mellan svenska studier och introduktion på 

företag. Forskning och erfarenheter visar att en snabb kontakt mellan 

företag/organisationer och nyanlända invandrare skapar de bästa förutsättningar för att 

snabbt kunna skapa ett gott liv i Sverige med lokala nätverk. Det gäller den enskilda 

personen likväl som omgivning såsom familj, vänner och självfallet samhället i stort. 

Det finns ett stort engagemang i att välkomna nya svenskar in i nackasamhället och 

kommunen tar i och med denna satsning ett steg vidare i att stötta detta engagemang hos 

företag, organisationer och enskilda nackabor.” 

 

Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans kommunstyrelsegrupp. 

 

”En fråga som ställdes under sammanträdet fick inget heltäckande svar. Den gällde en 

minskning av anslaget och behöver förklaras. Nackalistan invänder inte mot förslaget till 

beslut men vill påpeka att det är mycket viktigt att hela verksamheten följs upp noggrant så 

att de medel som finns för utbildning används på bästa sätt. Att följa upp hur 

frånvarostatistiken ser ut och hitta metoder för att fler personer klarar sina utbildningar på 

kortare tid utan långa avbrott.”  

 

- - - - - 
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§ 84 Dnr KFKS 2014/913-300 

Informationsmöten med frågor som rör medborgare 
Motion den 27 oktober 2014 av Christina Ståldal, Bosse Ståldal, Efson Goitom, Mikael 

Carlsson, Shahin Malak och Johan Kjellman (NL) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen med 

följande motivering. 

 

 Förslagen riskerar att begränsa valmöjligheter och försvåra lämpliga lösningar för 

det enskilda projektet. 

 Förslagen riskerar att förlänga processen från planstart till antagande. 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar att arbetet med 

informationstillfällen i planprocessen redan uppfyller många av intentioner bakom 

förslagen i motionen.  
 

Ärendet 

Motionären föreslår att kommunfullmäktige ska besluta att (1) informationsmöten som till 

exempel rör planfrågor alltid i första hand ska äga rum i en lokal föreningslokal eller 

liknande i berörd kommundel, att (2) informationsmöten och svarsperioder för lokala 

remisser inte ska äga rum under perioder på sommaren och vid jultid då många berörda 

inte har möjlighet att delta och att (3) informationsmöten ska annonseras och 

marknadsföras på ett tydligt sätt i lokalsamhället så att berörda och intresserade har 

möjlighet att närvara och delta. 

 

Informationsmöten ska i första hand hållas lokalt, att svarsperioder i första hand ska 

undvikas under sommar- och jultid och att informationsmöten ska annonseras tydligt i 

lokalsamhället. Stadsutvecklingsutskottet anser dock att rutinerna i planenhetens dagliga 

arbete redan stämmer överens önskemålen i motionen och att inget politiskt beslut kring 

dessa rutiner behövs. Ett politiskt beslut i frågan riskerar att begränsa valmöjligheter, 

försvåra lämpliga lösningar för det enskilda projektet och riskerar dessutom att förlänga 

processen från planstart till antagande. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 februari 2016 § 16 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 9 december 2015 § 236 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 20 november 2015 



21 (88) 

 
 22 februari 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 februari 2016 § 16 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen med 

följande motivering. 

 

 Förslagen riskerar att begränsa valmöjligheter och försvåra lämpliga lösningar för 

det enskilda projektet. 

 Förslagen riskerar att förlänga processen från planstart till antagande. 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar att arbetet med 

informationstillfällen i planprocessen redan uppfyller många av intentioner bakom 

förslagen i motionen.  

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 9 december 2015 § 236 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog att kommunfullmäktige avslår förslagen i 

motionen med följande motivering. 

 Förslagen riskerar att begränsa valmöjligheter och försvåra lämpliga lösningar för 

det enskilda projektet. 

 Förslagen riskerar att förlänga processen från planstart till antagande. 

Vidare föreslog miljö- och stadsbyggnadsnämnden att kommunfullmäktige noterar att 

arbetet med informationstillfällen i planprocessen redan uppfyller många av intentioner 

bakom förslagen i motionen.  
 

Yrkanden 

Christina Ståldal (NL) yrkade bifall till förslagen i motionen. 

Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Christina Ståldals yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 

Cathrin Bergenstråhles yrkande.  

 

Reservationer 

Christina Ståldal (NL) reserverade sig mot beslutet och angav följande. 
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”Nackalistans motion syftar till att utveckla demokratin i kommunen och förbättra 

byggprocesser genom att ge Nackas skattebetalare möjlighet att påverka planer redan från 

start. I en del andra kommuner har man nått betydligt längre än i Nacka vad gäller dessa 

möjligheter och har upplevt att processen har gått snabbare och att det har blivit ett bättre 

resultat med mindre överklaganden. Slutsatserna i tjänsteskrivelsen stämmer inte alls med 

de erfarenheter som är gjorda i andra kommuner. Nackalistan anser att det är självklart att 

även i tider av att Nacka bygger stad, så bör invånares inflytande tas tillvara på liknande sätt 

som har skett i t ex processen med Tippens centrum i Saltsjöbaden. Då är det viktigt att ha 

möten på plats i Nackas delar och ta kontakt med många intressenter för bästa utveckling 

och resultat.” 

 

- - - - - 
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§ 85 Dnr KFKS 2014/1004-799 

Social verksamhet vid Nackas återvinningscentraler 
Motion den 24 november 2014 av Lena Rönnerstam och Gunnel Nyman Gräff (S) 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

 

1. Kommunfullmäktige noterar att enskilda anordnare inom kommunens kundval har 

möjlighet att i samarbete med återvinningscentraler erbjuda insatser i enlighet med 

motionen.  

 

2. Kommunfullmäktige noterar att socialnämnden har inlett en dialog med de 

anordnare som utför dagliga verksamheter i kommunen om den föreslagna typen 

av verksamhet.   

 

Förslagen i motionen anses genom ovanstående bifallna och motionen färdigbehandlad. 

 

Ärende 

Motionärerna yrkar att det vid den framtida kretsloppsanläggningen i Kil samt vid den 

utbyggda ÅVC Östervik införs arbetsplatser inom den dagliga verksamheten. 

 

Förslaget är behandlat i tre nämnder; arbets- och företagsnämnden, natur- och 

trafiknämnden och socialnämnden. Alla tre nämnder har ställt sig positiva till förslaget. 

Kundvalssystemet medför att enskilda anordnare har stora möjligheter att fritt utforma 

specifika verksamheter och insatser som kan erbjudas kunder. Utifrån motionens förslag 

arbetar nu kommunen med att hitta lösningar, daglig verksamhet inom välfärd 

samhällsservice har tillfrågats om möjligheten att bedriva en verksamhet i samarbete med 

återvinningscentraler.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 14 

Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 21 januari 2016 

Beslut socialnämnden den 15 december 2015 § 186 

Beslut natur- och trafiknämnden den 14 april 2015, § 106 

Beslut arbets- och företagsnämnden 26 mars 2015 § 22 

Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 14 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

 

1. Kommunfullmäktige noterar att enskilda anordnare inom kommunens kundval har 

möjlighet att i samarbete med återvinningscentraler erbjuda insatser i enlighet med 

motionen.  

 

2. Kommunfullmäktige noterar att socialnämnden har inlett en dialog med de 

anordnare som utför dagliga verksamheter i kommunen om den föreslagna typen 

av verksamhet.   

 

Förslagen i motionen anses genom ovanstående bifallna och motionen färdigbehandlad. 

Beslut i socialnämnden den 15 december 2015 § 186 

Socialnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige noterar att enskilda anordnare inom kommunens kundval har 

möjlighet att i samarbete med återvinningscentraler erbjuda insatser i enlighet med 

motionen.  

Kommunfullmäktige noterar att socialnämnden har inlett en dialog med de anordnare som 

utför dagliga verksamheter i kommunen om den föreslagna typen av verksamhet.   

 

Förslagen i motionen anses genom ovanstående bifallna. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 14 april 2015 § 106 

Natur- och trafiknämnden ställde sig positiv till motionen och föreslog kommunfullmäktige 

bifalla motionen på så sätt att tillsätta nödvändiga resurser till arbets- och företagsnämnden 

och samverka med politiker i Värmdö kommun för en samsyn kring återbruk och social 

verksamhet vid planerad kretsloppscentral i Kil. 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 26 mars 2015 § 22 

Arbets- och företagsnämnden föreslog att kommunfullmäktige noterar att enskilda 

anordnare inom kommunens kundval har möjlighet att i samarbete med 

återvinningscentraler erbjuda insatser i enlighet med motionen. Kommunfullmäktige anser 

motionen färdigbehandlad.  

 

Arbets- och företagsnämnden noterade att frågan om verksamhet vid återvinningscentraler 

specifikt för målgruppen för daglig verksamhet enligt lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade ligger inom socialnämndens ansvarsområde och bör beredas av denna 

nämnd. 
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Yrkanden 

Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 

 

”Miljöpartiet anser att kommunen ska vara mer aktiv och ta ett större ansvar för våra 

återvinningscentraler, bl.a. genom att utveckla dessa till ”kretsloppsparker” där 

reparationer, renoveringar och försäljning skapar både lokala jobb och återbruk av varor.” 

 

- - - - - 
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§ 86 Dnr KFKS 2015/229-210

  

Kummelnäsområdet som bevarandeområde enligt 

detaljplan 
Motion den 23 mars 2015 av Christina Ståldal med flera (NL) 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Underlaget för miljö- och stadsbyggnadsnämndens beredning av förslagen i motionen visar 

att nämnden i sitt arbete med att pröva bygglov utifrån antagna detaljplaner uppfyller 

intentionerna bakom motionen om att fattade beslut ska följas. Förslagen i motionen är 

med denna notering färdigbehandlade. 

 

Ärendet 

Motionärerna tar i motionen upp förslag som avser att bevara skärgårdskaraktären när en 

av kommunfullmäktige antagen detaljplan ska genomföras. Förslagen tar upp frågor om att 

fattade beslut ska gälla, avvikelser från beslutade detaljplaner ska kommuniceras med 

berörda invånare och att nybebyggelse ska göras med största möjliga hänsyn till natur och 

skövling av träd och växtlighet ska minimera liksom sprängningar av berg. Motionärerna 

menar att bestämmelser lättvindigt har ändrats för att en byggmästare som vill bygga annat 

än enligt detaljplanen.  

 

Som motionen får förstås handlar förslagen om genomförandet av detaljplanen för 

Solviksområdet, som ligger väster om Kummelnäsvägen.  Det inte är ett bevarandeområde 

som inte tillåter avstyckningar, vilket motionärerna anfört att det skulle vara. Syftet med 

den här detaljplanen är både att bevara stora tomter och att pröva avstyckningar av 

småhusfastigheter. Detta framgick under hela planprocessen och det gjordes inte någon 

ändring sent i skede innan detaljplanen antogs. Detaljplanen möjliggör styckning av 22 

fastigheter för småhusändamål. Byggloven för de byggnationer som nu har gjorts har 

prövats mot gällande detaljplan, och då har det varit möjligt med till exempel tvåbostadshus 

på de tomter som får styckas eftersom planen inte innehåller någon bestämmelse som 

begränsar antalet lägenheter. 

 

De mål, riktlinjer och förhållningssätt som finns i översiktsplanen och de antagna 

programmen ger tillräckligt stöd för att värna och ta hänsyn till skärgårdskaraktären och 

natur- och kulturvärden i Nacka. De etablerade arbetsformerna för planläggning och 

lovhantering ger också tillräckligt stöd för en demokratisk och lyhörd process. Det viktiga i 
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detta sammanhang är att dessa styrdokument och arbetsprocesser genomsyrar arbetet med, 

och följs upp i, detaljplaner och bygg- och marklovhantering. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den2 februari 2016 § 17 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 januari 2016 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 9 december 2015 § 237 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 20 november 2015  

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 februari 2016 § 17 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Underlaget för miljö- och stadsbyggnadsnämndens beredning av förslagen i motionen visar 

att nämnden i sitt arbete med att pröva bygglov utifrån antagna detaljplaner uppfyller 

intentionerna bakom motionen om att fattade beslut ska följas. Förslagen i motionen är 

med denna notering färdigbehandlade. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 9 december 2015 § 237 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog att kommunfullmäktige noterar att antagna 

styrdokument och befintliga arbetsprocesser ger tillräckligt stöd för att uppfylla 

intentionerna bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad.  

 

Yrkanden 

Christina Ståldal (NL) yrkade bifall till förslagen i motionen. 

 

Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Christina Ståldals yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 

Cathrin Bergenstråhles yrkande.  

 

Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans kommunstyrelsegrupp. 
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”Många invånare i Kummelnäsområdet anser inte att skärgårdskaraktären har bevarats på 

ett sådant sätt som man processade fram tillsammans med kommunens tjänstemän under 

en flerårig period. Istället har man fått tomter som har skövlats på träd och buskar, sår i 

bergen i form av sprängningar och en förtätning som man inte har uppfattat skulle bli 

verklighet. Antingen har dessa engagerade invånare inte förstått något alls eller har 

kommunen inte kommunicerat vad man egentligen syftade till på ett ofullständigt sätt. 

Resultatet är olyckligt eftersom många invånare ser att några får bygga stort och mycket på 

en tomt och andra inte, vilket sticker i ögonen.  

Det som är klart är att den ursprungliga karaktären helt har förändrats och förvanskats. 

Nackalistan anser att det är olyckligt att gå fram så hårt med bebyggelse i detta område och 

att skärgårdskaraktären har förändrats så mycket och i det närmaste är obefintlig.”  

 

- - - - - 
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§ 87 Dnr KFKS 2015/346-312 

Snabbcykelbanor på vägbanor 
Motion den 27 april 2015 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige avslår de explicita förslagen i motionen då de lagligen inte kan 

genomföras. Fullmäktige noterar därvid att det utifrån cykelstrategin pågår ett aktivt arbete 

för främja cyklandet både regionalt och lokalt.  

 

Ärende 

Motionärerna föreslår att kommunen ska tillåta cykling på körbanor. Eftersom det inte är 

lagligt möjligt föreslår stadsledningskontoret att förslagen ska avslås, men att fullmäktige 

ska notera att det pågår annat för att främja att folk cyklar. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 15 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 januari 2016 

Natur- och trafiknämndens beslut den 17 november 2015, § 289 

Kommunstyrelsens beslut den 19 maj 2014, § 108, med anledning av politikerinitiativ om 

snabbcykelbana  

Motionen 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 15 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige avslår förslagen de explicita förslagen motion då de lagligen inte kan 

genomföras. Fullmäktige noterar därvid att det utifrån cykelstrategin pågår ett aktivt arbete 

för främja cyklandet både regionalt och lokalt. 



30 (88) 

 
 22 februari 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 17 november 2015 § 289 

Natur- och trafiknämnden föreslog kommunstyrelsen att avslå förlaget om att försöka 

tillåta cykling i körbanor eller att måla snabbcykelbanor där cykelbanorna har undermålig 

standard med motiveringen att det enligt trafiklagstiftningen inte är tillåtet att cykla i 

vägbanan om det finns en intilliggande cykelbana (Trafikförordningen (1998:1276) 3kap § 

6). 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 maj 2014 § 108 

Kommunstyrelsen tillstyrkte att tekniska nämnden skulle utreda en bredare gång- och 

cykelbana sträckan Nacka Forum – Sickla i enlighet med strukturplanen och den föreslagna 

cykelplanen.  

 

Kommunstyrelsen gav tekniska nämnden i uppdrag att pröva åtgärder för att förbättra 

framkomligheten för cyklister längs Värmdövägen i avvaktan på genomförande av 

cykelplanen. 

 

Kommunstyrelsen bedömde i detta att tekniska nämnden genomfört kommunfullmäktiges 

uppdrag i beslutet om mål och budget 2014-2016 att pröva en enklare snabbcykelbana. 

 

Yrkanden 

Sidney Holm (MP) yrkade bifall till förslagen i motionen. 

 

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  

 

Beslutsgång 

Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 

Gerdaus yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 

 

”Det är positivt med motioner kring hur vi förbättrar möjligheten för cykelpendling. En 

förbättrad infrastruktur är ett måste för att cyklingen ska vara effektiv och säker. Det 

gynnar alla trafikanter, miljön och folkhälsan, och skapar tillväxt.  

Att cykling på vägmark görs möjlig är en rimlig och pragmatisk väg framåt. Det är dock 

kontraproduktivt när man som här lyfter frågor som redan utretts, eller som utreds på 

annat håll. Det vore bättre om de tjänstemannaresurser som tas i anspråk kan användas till 

att arbeta med genomförandet av den antagna cykelstrategin.  

Möjligheten att cykla på vägmark är föreslagen som lagändring i ett tillkännagivande från 

riksdagen till regeringen i början av 2015. Stefan Löfven och regeringen har dock deklarerat 
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att man kommer att bry sig om tillkännagivande efter eget tyckande och annars trotsa 

riksdagen. Det bästa vore därför om MP istället uppmanade sina partikamrater i regeringen 

att följa riksdagens tillkännagivande och därmed också ge Sveriges cyklister möjlighet att 

nyttja vägmarken för cykling även om det finns cykelbana, vilket skulle leda till effektivare 

och säkrare cykelpendling.” 

Hans Peters (C) och Gunilla Grudevall Sten (L) instämde i Mats Gerdaus 

protokollsanteckning. 

 

Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 

 

”Ett övergripande mål för Nacka kommun är att var femte resa ska göras med cykel år 

2030. Dit är det en lång väg kvar och man kan undra om den styrande majoriteten i Nacka 

har ett eget lägre mål? En orsak till att cyklingen inte ökar mer än den gör är cykelbanornas 

dåliga kvalité, gör man ingenting åt detta så kommer vi absolut inte att nå målet. Vi föreslår 

inte i vår motion att det alltid ska vara fritt fram att välja om man vill cykla på väg istället 

för cykelbana. Det handlar bara om de sträckor där cykelbanan inte når upp till lägsta 

standard för cykelbanor. 

På Transportstyrelsens hemsida står det att läsa” Om det finns en cykelbana, ska du normalt 

använda den. Du får dock cykla på körbanan, även om det finns en cykelbana, när det är lämpligare med 

tanke på färdmålet. I så fall måste du vara extra försiktig.” Självklart skall man normalt använda 

cykelbanan men, när den är så undermålig att det innebär en fara att cykla där, anser jag 

kommunen ska bestämma att man får cykla på vägen också. Detta behöver bara vara till 

dess att man byggt om cykelbanan så att den når upp till åtminstone minimistandard för 

cykelbanor. Fungerar inte detta av lagtekniska skäl får man kanske göra om vägen till 

cykelfartsområde på vissa sträckor, eller om inte det går, ta bort en undermålig cykelbana så 

cykling kan ske helt lagligt på väg. När det blir för trångt på en GC bana måste cyklisten 

enligt lagen anpassa farten till ”gångfart”. Det kan då inte anses som ”lämpligt med tanke på 

färdmålet” att cykla på cykelbanan om det rör sig om en längre pendlingsresa. 

Tyvärr verkar den styrande Alliansen inte vara särskilt intresserad av att nå det 

övergripande målet om att var femte resa ska göras med cykel år 2030. Extra tydligt tycker 

jag det framgick på det senaste kommunfullmäktige när den man skickade upp att debattera 

en av våra cykelmotioner var fritidsnämndens ordförande. Man verkar helt enkelt se cykling 

först och främst som en fritidssysselsättning. Fritidsnämndens ordförande uttryckte 

dessutom att cykling var en bra motionsform men vårt förslag för att få fler att cykla var ett 

dåligt förslag.”  

 

- - - - - 
  

https://www.transportstyrelsen.se/sv/vagtrafik/Trafikregler/Cyklist-mopedist-motorcyklist/Trafikregler/
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§ 88 Dnr KFKS 2015/612-800 

En kommunal strategi för att främja spelintressen och 

föreningsverksamhet hos ungdomar 
Motion den 21 september 2015 av Magnus Söderström (MP) 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige avslår förslaget att ta fram en särskild kommunal strategi för att 

främja Nackaungdomars lokala föreningsengagemang inom Sveroks (Sveriges roll- och 

konfliktspelsförbund) verksamhetsområde eftersom den av kommunfullmäktige antagna 

fritidsstrategin innefattar föreningar inom Sveroks verksamhetsområde.  

 

Ärende 

Motionären föreslår att Nacka kommun tar fram en strategi för att främja 

Nackaungdomars lokala föreningsengagemang inom Sveroks verksamhetsområde. 

 

Förslaget har hanterats i både fritids- och i kulturnämnden och den samlade bedömningen 

är att det inte behövs en särskild strategi för att främja unga Nackaungdomars spelintresse 

och föreningsverksamhet inom Sveroks verksamhetsområde. Bedömningen är att den av 

kommunfullmäktige antagna fritidsstrategin innefattar även verksamheter inom Sverok.  

Båda nämnderna har beslutat att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionärens förslag. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå förslaget eftersom den av 

kommunfullmäktige antagna fritidsstrategin innefattar föreningar inom Sveroks 

verksamhetsområde. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 16 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 7 januari 2016 

Protokollsutdrag fritidsnämnden den 9 december 2015 § 116 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 18 november 2015 

Protokollsutdrag kulturnämnden den 8 december 2015 § 57 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 13 november 2015 

Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari2016 § 16 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige avslår förslaget att ta fram en särskild kommunal strategi för att 

främja Nackaungdomars lokala föreningsengagemang inom Sveroks (Sveriges roll- och 

konfliktspelsförbund) verksamhetsområde eftersom den av kommunfullmäktige antagna 

fritidsstrategin innefattar föreningar inom Sveroks verksamhetsområde.  

Beslut i fritidsnämnden den 9 december 2015 § 116 

Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå förslaget om att ta fram en särskild 

kommunal strategi för att främja Nackas ungdomars lokala föreningsengagemang inom 

Sveroks (Sveriges roll- och konfliktsspelsförbund) verksamhetsområde. Den antagna 

fritidsstrategin innefattar Sveroks verksamhetsområde. 

Beslut i kulturnämnden den 8 december 2015 § 57 

Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige avslår förslaget om att ta fram en kommunal strategi för att främja 

Nackas ungdomars lokala föreningsengagemang inom Sveroks (Sveriges roll- och 

konfliktsspelsförbund) verksamhetsområde eftersom den av kommunfullmäktige antagna 

fritidsstrategin innefattar föreningar inom Sveroks verksamhetsområde. 

 

Yrkanden 

Sidney Holm (MP) yrkade bifall till förslagen i motionen. 

 

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  

 

Beslutsgång 

Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 

Gerdaus yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 

”I behandlingen av motionen anses att det redan finns en tillräcklig strategi för föreningar 

inom Sveroks verksamhetsområde i form av den fritidsstrategi som kommunfullmäktige 

har fattat beslut om. Fritidsstrategin är dock ett väldigt luddigt dokument som uppenbart är 
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skrivet utifrån utgångspunkten att den ska täcka in främst idrottsaktiviteter. Under rubriken 

”Delaktighet” kan man bland annat läsa att kommunen ska verka för ett brett deltagande 

men också underlätta för föreningar som vill samverka kring elitsatsningar och satsa på 

talangers möjligheter att utvecklas.” (s. 3). Ingenstans nämns vikten av att ungdomar 

utvecklar föreningsvana, ingenstans nämns konkreta förslag som verkar för att främja 

intressen som ligger inom Sveroks verksamhetsområde. 

Det är bra att det förekommit en dialog med Sverok och att de blivit inbjudna till 

kommunens Ungdomsmässa Nacktiv, men att hävda att det är en del av en strategi för att 

främja föreningsverksamheter inom Sveroks verksamhetsområde i Nacka är att ta i. Frågan 

är om kommunen är intresserad av att försöka bidra till en utveckling där fler barn och 

ungdomar startar föreningar inom Sveroks verksamhetsområde med alla de positiva 

effekter som det medför eller om kommunen är nöjd med de 13 små föreningar som redan 

finns?” 

- - - - - 
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§ 89 Dnr KFKS 2015/609-629 

Förebyggande av näthat bland unga 
Motion den 21 september 2015 av Johan Kjellman, Mikael Carlsson, Shahin Malak och 

Bosse Ståldal (NL) 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  

 

Kommunfullmäktige noterar att det i Nacka kommun pågår ett förebyggande arbete kring 

näthat, samt att det är av särskild vikt att berörda nämnder bevakar frågan kontinuerligt.  

 

Motionen anses därmed färdigbehandlad. 

 

Ärende 

Datorer är ett viktigt verktyg i de studerandes skolarbete och fritid och tillgången till sociala 

medier via nätet för med sig ett högfrekvent användande. Motionärerna konstaterar att 

näthat är ett problem bland unga människor, och det finns en risk att det inverkar negativt 

på skolarbetet och på de ungas psykiska hälsa. 

  

Det pågår ett förebyggande arbete kring frågan om näthat inom utbildningsnämnden, 

fritidsnämnden, kulturnämnden och socialnämnden, vilka är de nämnder som 

motionärerna framhåller. Exempel på insatser som görs är föräldraföreläsningar, 

utmärkelsen Utmärkt förening och bibliotekens samarbete med No Hate Speach Movement.  

 

Att näthat förebyggs och att ungas psykiska hälsa förbättras är mycket viktiga frågor, och 

det är av särskild vikt att berörda nämnder bevakar detta kontinuerligt. Det finns exempel 

på samarbeten över nämndgränserna men arbetet kan vara i behov av ytterligare 

samverkan. Det finns ett behov av ökad kompetensutveckling.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 17 

Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 19 januari 2016 

Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari2016 § 17 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  

 

Kommunfullmäktige noterar att det i Nacka kommun pågår ett förebyggande arbete kring 

näthat, samt att det är av särskild vikt att berörda nämnder bevakar frågan kontinuerligt.  

 

Motionen anses därmed färdigbehandlad. 

 

Yrkanden 

Christina Ståldal (NL) yrkade bifall till förlagen i motionen. 

 

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Christina Ståldals yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 

Gerdaus yrkande.  

 

Reservationer 

Christina Ståldal (NL) reserverade sig mot beslutet och angav följande. 

 

”Sedan Nackalistan skrev denna motion har problemet med näthat bland unga debatterats 

och belysts av media och i samhället i stor utsträckning. Vi vet att denna företeelse kan leda 

så långt som till dödsfall, sjukdom, depression och utslagning. Mot bakgrund av detta 

skrevs denna motion. Att förbättra läget vad gäller näthat i Nacka och gärna undersöka hur 

läget bland barn och ungdomar ser ut i verkligheten. I en del skolor på olika platser i landet 

har rektorer gått ut och förbjudit påslagna mobiler under lektionstid. Andra verksamma 

åtgärder kan säkert vara motiverade. Stöd till motionen.” 

 

- - - - - 
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§ 90 Dnr KFKS 2015/685-739 

Extra stöd på sommaren till äldre med boendestöd 
Motion den 19 oktober 2015 av Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun redan beviljar promenadstöd för äldre vid 

behov. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

 

Ärende 

Miljöpartiet de gröna har genom Lisskulla Zayane i en motion till Nacka kommun-

fullmäktige den 19 oktober 2015 föreslagit att bevilja extra timmar för hemtjänst under 

sommarmånaderna så att äldre har möjlighet att komma ut minst en gång i veckan med van 

personal. Som bakgrund nämns rapporter från sommaren 2015 om att äldre som bor kvar 

hemma inte klarar av eller vågar ta sig ut ensamma. Förslaget i motionen motiveras med att 

utevistelse skulle öka livskvaliteteten med bättre hälsa och välbefinnande. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 10 november 2015 att motionen skulle gå 

på remiss till äldrenämnden för utredning och förslag till beslut senast den 9 februari 2016. 

 

Sociala kvalitetsenheten ser att äldre som ansöker om promenadhjälp i mycket hög 

utsträckning idag beviljas bistånd. Resultaten av Socialstyrelsens brukarundersökningar och 

information från Nackas synpunktshantering visar i samma riktning. Motionens förslag 

med att bevilja fler timmar för promenadstöd under sommarmånaderna anses inte behövas. 

Däremot kan ett ökat samarbete med föreningar som organiserar promenadstöd med 

volontärer uppmuntras. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 18 

Protokollsutdrag äldrenämnden den 27 januari 2016 § 7 

Sociala kvalitetsenhetens tjänsteskrivelse den 3 januari 2016 

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 18 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun redan beviljar promenadstöd för äldre vid 

behov. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i äldrenämnden den 27 januari 2016 § 7 

Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun redan beviljar promenadstöd för äldre vid 

behov. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

 

Yrkanden 

Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), Christina Ståldal (NL) 

och Khashayar Farmanbar (S) bifall till förslagen i motionen. 

 

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 

Gerdaus yrkande. 

 

Reservationer 

Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet och angav följande. 

 

”Miljöpartiet ser inte ledsagning som ersättning för promenad i sällskap med en känd 

boendestödjare. 

Ledsagning är ett annat stöd som innebär hjälp att komma ut på fritidsaktiviteter och 

kulturella aktiviteter precis som det sägs i svaret.  

Motionen vänder sig till dem som inte kan, orkar eller har andra orsaker till att de inte är 

aktiva utomhus på sommaren. Om det nu är så som svaret säger, att det enbart är en som 

önskar mer promenad sällskap så bör väl Nacka kommun kunna godkänna det.”  

 

Christina Ståldal (NL) reserverade sig mot beslutet och angav följande. 

 

”Nackalistan reserverar sig mot förslaget till beslut mot bakgrund av att detta är en mycket 

blygsam men välkommen åtgärd för äldre. Att mer systematiskt få komma ut en gång i 

veckan under sommartid och få andas frisk luft, få höra fågelkvitter, få titta på vad som 

händer och se andra människor. Det är en blygsam human insats för äldre. Det behövs inte 
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prövas utan kan göras för alla dem som överhuvudtaget kan komma i åtnjutande av detta. 

Nackalistan yrkar avslag på förslaget till beslut mot bakgrund av ovanstående.” 

 

- - - - - 
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§ 91 KFKS 2015/633-519 

Sverigeförhandlingens bud om Östlig förbindelse 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

 

Kommunstyrelsen bemyndigar sitt stadsutvecklingsutskott att avge svar till 

Sverigeförhandlingen på budet om Östlig förbindelse. 

 

Ärende 

Sverigeförhandlingen har föreslagit att det ska byggas en östlig förbindelse, som sluter 

trafikleden runt Stockholm. Som förutsättningar har Stockholmsförhandlingen angett att 

kommunen ska åta sig att säkerställa att det byggs 6 500 bostäder i kommunen fram till år 

2035, utöver de 13 500 som kommunen redan åtagit sig i avtalet om tunnelbana till Nacka. 

I förslaget ingår också att kommunen ska medfinansiera utbyggnaden av förbindelsen och 

förskottera en del av kostnaderna. Nacka kommun ska senast den 8 mars 2016 meddela 

Sverigeförhandlingen om kommunen vill förhandla. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 februari 2016 

Bud 

Avtalsutkast 

Objektsavtal 

Ramavtal med bilagor 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans kommunstyrelsegrupp. 

 

”Nackas geografi och infart mot Stockholms stad har en getingmidja som renderar bilköer. 

Den midjan gör att med ett kraftigt ökande befolkningstal, det redan idag tar längre tid att 

resa in till stan i morgon- och kvällsrusning än tidigare. Det finns vetenskapliga studier som 

visar att med fler trafikleder så ökar trafiken. För att klara framtidens trafiksituation för 

Nacka så behövs det ändå en led norrut med tanke på bilköerna i dagens Nacka. Vi kan 

inte tänka bort biltrafiken om 15 år även om alternativen med cykel och kollektivtrafiken 

ökar. I studier som har gjorts för Nacka så beräknas ändå biltrafiken öka då. En biltrafik 
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som för varje år får fler miljövänliga bilar vilket minskar varje bils miljöbelastning. Den 

plan som nu finns och som inte är beslutad innebär att kollektivtrafik ska gå i denna led, t 

ex tvärspårvägen och bussar. I detta skede vill Nackalistan bifalla förslaget till att förhandla 

med staten om de villkor som de vill ska gälla för en framtida östlig förbindelse. Senare tar 

vi ställning till konkreta delar av villkoren. I nuläget ser vi det som en nödvändig åtgärd när 

verkligheten ser ut som den gör med en kraftigt ökad befolkning och därmed ökad trafik in 

mot stan.”  

 

Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 

 

”Miljöpartiet beklagar att kollektivtrafiksatsningen tunnelbana till Orminge har 

bortprioriterats av Sverigeförhandlarna och att deras bud för Nackas del endast innehåller 

en östlig vägförbindelse. En Östlig vägförbindelser för ökad privatbilism känns inte som en 

särskilt hållbar framtidssatsning. Nya Österleden är heller inte gratis för Nackaborna men 

pengabiten är ännu inte specificerad. Dock framgår det av budet att Nacka ska åta sig att 

bygga 6500 nya bostäder utöver de 13500 vi redan lovat för tunnelbanan. 

I Trafikverkets senaste rapport om Östlig förbindelse framgår att Nacka är en av de 

kommuner som skulle få störst nytta av en Östlig förbindelse – Nackas bilister vill säga. För 

i rapporten framgår även tydligt att en Östlig förbindelse i nuvarande utformning inte bidrar 

till att uppfylla miljömålen och målet om ökat kollektivtrafikresande. All forskning säger att 

mer bilvägar leder till mer biltrafik. En Östlig bilförbindelse skulle medföra en försämring 

för samtliga miljömål och göra att inget av målen om minskad klimatpåverkan, förbättrad 

luftmiljö respektive förbättrad boendemiljö nås. 

Nacka kommun ska precis starta upp arbetet för att nå ett antal lokala miljömål som är 

beslutade av kommunfullmäktige. Ett konkret mål är att minska bilars utsläpp, för att göra 

det måste vi ställa om vårt resande och inte åka lika mycket bil. Vi underlättar inte denna 

omställning genom att bygga fler bilvägar. Istället måste vi tänka nytt och prioritera de 

kollektiva färdmedlen före privatbilismen. 

Miljöpartiet har länge efterfrågat en Östlig förbindelse som förbättrar 

tvärkommunikationerna. Vi har bara en annan syn på kommunikation: Miljöpartiet 

prioriterar gång-, cykel- och kollektivtrafik före biltrafik. Vi behöver en Östlig förbindelse 

som i första hand transporterar människor – inte bilar. 

Att planera samhället efter privatbilism är både dyrt och ineffektivt eftersom bilar tar 

mycket plats, bullrar och släpper ut avgaser och partiklar. Ökad användning av elbilar 

kommer visserligen minska både utsläpp och buller men bilarna kommer fortfarande ta 

mycket utrymme i anspråk. I Göteborg har man långt framskridna planer på att 

komplettera kollektivtrafiken med en modern linbana, någonting Miljöpartiet föreslog för 

Nacka redan 2012. Göteborgs linbana kommer kunna transportera 4000 resenärer i timmen 

till en kostnad av en miljard kronor. Österleden beräknas kosta 18 miljarder kronor, tänk 

vad mycket linbana och nya färjeförbindelser vi skulle kunna få för de pengarna. Vi skulle 

ha möjlighet att på ett enkelt och miljövänligt sätt kunna knyta ihop fler kommuner och 

kommundelar, exempelvis Slussen, centrala Nacka, Boo, Värmdö och Lidingö. 
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Tydliga miljömål till trots har en klar majoritet av de politiska partierna i Nacka redan 

bestämt att de vill ha en Österled för bilar. Eftersom det bara är Nacka eller Stockholm 

som kan stoppa Österleden blir det nu Stockholm som fäller avgörandet i frågan. 

Miljöpartiet i Nacka vill bygga en modern infrastruktur för framtiden och där ingår inga 

gigantiska bilsatsningar. Om det nu skulle visa sig att det finns en majoritet för en östlig 

vägförbindelse även bland Stockholms politiker, kommer vi självklart acceptera 

demokratiskt fattade beslut. Vi kommer då inte bara stå vid sidan om och protestera, utan 

göra allt som står i vår makt för att den östliga förbindelse som då planeras får största 

möjliga nytta för kollektivtrafiken, och minsta möjliga inverkan på miljön här i Nacka. 

Annars kommer vi totalt misslyckas både med att nå miljömålen och målet om ökat 

kollektivtrafikåkande.” 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet står fast vid åsikten att någon Österled inte ska byggas. Byggandet av 

sådana leder kommer att leda till ett kraftigt ökat bilåkande vilket strider både Nacka 

kommuns miljömål. Satsningar i Stockholm måste istället göras på kollektivtrafik och de 

närmare 20 miljarder kr som den här leden kommer att kosta skulle istället kunna satsat just 

på kollektivtrafik och ge positiva effekter för regionen. Ur miljö- och klimatperspektiv är 

byggnation av Österleden ett mycket dåligt alternativ.” 

 

- - - - - 
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§ 92 Dnr KFKS 2006/611-251 mfl 

Projektavslut Hedvigslunds trafikplats, stadsbyggnads-

projekt 9622  

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för stadsbyggnadsprojekt 9622, Hedvigslunds 

trafikplats. Informationen i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och stadsbyggnads-

nämnden och natur- och trafiknämnden. 

 

Nettoinvesteringar för gata, park och VA ska aktiveras på respektive verksamhet hos kom-

munstyrelsen och natur- och trafiknämnden. 

Ärende 

Projektet ligger i södra delen av Älta och angränsar till Tyresö kommun och Stockholms 

stad. Projektet har sin bakgrund i att Nacka, Tyresö och Stockholms kommuner sedan år 

2003 drivit ett samarbetsprojekt för att arbeta fram en gemensam strategi för LÄSK-

området (Lindalen-Älta-SKrubba). Frågorna inom LÄSK-samarbetet var att förbättra 

vägnätet inklusive gång- och cykelvägar i området, den aktuella trafikplatsen var 

huvudfrågan. Trafikplatsen är utbyggd och projektets mål är uppfyllda. 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 januari 2016 § 5 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 23 november 2016 

Ärendeöversikt, karta 

Slutrapport 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 januari 2016 § 5 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för stadsbyggnadsprojekt 9622, Hedvigslunds 

trafikplats. Informationen i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och stadsbyggnads-

nämnden och natur- och trafiknämnden. 

 

Nettoinvesteringar för gata, park och VA ska aktiveras på respektive verksamhet hos kom-

munstyrelsen och natur- och trafiknämnden. 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

- - - - - 
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§ 93 Dnr KFKS 2009/268-251 

Ändring av överenskommelse om fastighetsreglering 

med Gammeluddshemmet AB avseende fastigheten 

Lännersta 11:162 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ändra tidigare antagen överenskommelse om 

fastighetsreglering av fastigheterna Lännersta 11:162 och Lännersta 10:1, genom att byta ut 

den till överenskommelsen bifogade kartan mot bilaga 2 i exploateringsenhetens 

tjänsteskrivelse. 

 

Ärendet 

Den 13 maj 2013 beslutade kommunstyrelsen att ingå överenskommelse om 

fastighetsreglering av fastigheterna Lännersta 11:162 och Lännersta 10:1. Till 

överenskommelsen bifogades en karta av vilken framgår hur fastighetsgränserna skulle se 

ut. Överenskommelsen medgav bland annat ett intrång i område för kulturreservat. 

Länsstyrelsen i Stockholm har dock ansett att intrånget i kulturreservatet är olämpligt. Mot 

denna bakgrund föreslås att den till överenskommelsen bifogade kartan byts ut mot bilaga 

2 i exploateringsenhetens tjänsteskrivelse. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 januari 2016 § 4 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 21 december 2016 

Överenskommelse om fastighetsreglering 

Inlösenkarta för nytt beslut 2016 

Länsstyrelsen i Stockholms utställningsyttrande 

Tidigare beslut 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 januari 2016 § 4 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att ändra tidigare antagen överenskommelse om 

fastighetsreglering av fastigheterna Lännersta 11:162 och Lännersta 10:1, genom att byta ut 
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den till överenskommelsen bifogade kartan mot bilaga 2 i exploateringsenhetens 

tjänsteskrivelse. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 94 Dnr KFKS 2015/601-050 

Stadsbyggnadsprojekt 9221, flerbostadshus på 

fastigheten Sicklaön 202:9 i Ektorp - godkännande av 

ägarbyte av part i exploateringsavtalet och överlåtelse 

av avtalet till annan part   

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner att BTH Projektutveckling Brahe 1 AB köper samtliga aktier 

i LC Ektorp Fastigheter AB. 

 

Kommunstyrelsen godkänner att Brf Taket 177 ersätter LC Ektorp Fastigheter AB i 

exploateringsavtal och överenskommelse om säkerhet avseende stadsbyggnadsprojekt 

9221, Flerbostadshus Sicklaön 202:9. 

Ärende 

BTH Projektutveckling Brahe 1 AB har köpt samtliga aktier i LC Ektorp Fastigheter och 

vill att Brf Taket 177 blir kommunens avtalspart i exploateringsavtalet och 

överenskommelse om säkerhet för stadsbyggnadsprojekt 9221, Flerbostadshus Sicklaön 

202:9. Kommunen har krävt att en borgensförbindelse skrivs för Brf Taket 177:s 

kommande skyldigheter. En borgensförbindelse till förmån för kommunen har därför 

tecknats. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 februari 2016 § 11 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 18 januari 2016 

Begäran om överlåtelse med företagspresentation 

Företagspresentation (bilder) 

Borgensförbindelse 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 februari 2016 § 11 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen godkänner att BTH Projektutveckling Brahe 1 AB köper samtliga aktier 

i LC Ektorp Fastigheter AB. 
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Kommunstyrelsen godkänner att Brf Taket 177 ersätter LC Ektorp Fastigheter AB i 

exploateringsavtal och överenskommelse om säkerhet avseende stadsbyggnadsprojekt 

9221, Flerbostadshus Sicklaön 202:9. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 95 Dnr KFKS 2012/640-214 

Reningsbassäng för dagvatten i Kyrkviken 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar följande. 

 

Inriktningen för det vidare arbetet ska vara att dagvattenreningen för Planiaområdet ska ske 

via en reningsbassäng i Kyrkviken som uppfyller funktionskraven för rening av området. 

Arbetet med utformningen av en tillgänglig och publik brygganläggning ska påbörjas 

parallellt med detta. Den exakta utformningen avgörs i ett senare skede, men bassängen ska 

förläggas österut i anslutning till Ekudden och inte längst in i Kyrkviken. 

 

Ärende 

I arbetet med programförslaget för Planiaområdet har behovet av att fördröja och rena 

dagvatten utretts. Behov av rening finns redan med befintlig markanvändning och ökar när 

ny exploatering tillkommer i området. Fem alternativa dagvattenlösningar som hanterar 

dagvattenrening har jämförts. Den anläggning som förordas är en reningsbassäng längs 

med Kyrkvikens norra strand. Den ska uppfylla funktionskraven för rening av området och 

är det alternativ som är mest ekonomiskt fördelaktigt och anläggningstekniskt minst 

krävande. Reningsbassängen konkurrerar inte med planerad markanvändning enligt 

programförslaget. 

 

Reningsbassängen behöver anläggas så snart som möjligt på grund av hög föroreningshalt i 

dagvatten från befintlig markanvändning. Ansökan om miljödom för vattenverksamhet bör 

lämnas in så snart beslut om reningsbassäng har tagits av kommunstyrelsen. Kostnaden för 

genomförandet av reningsbassängen finansieras primärt via samordningsprojektet Sickla-

Plania. Kostnaden kommer att finansieras av kommande exploateringar inom 

avrinningsområdet via anläggningsavgifter för dagvatten och/eller exploateringsbidrag samt 

genom ett redan avtalat finansieringsbidrag från Atrium Ljungberg AB. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 februari 2016 § 12 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 20 januari 2016 

Avrinningsområde  

Sammanställning av fem dagvattenlösningar  
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 februari 2016 § 12 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att dagvattenrening för Planiaområdet ska ske via en 

reningsbassäng längs med Kyrkvikens norra strand som uppfyller funktionskraven för 

rening av området. 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Sten (L), Hans Peters 

(C), Jan-Eric Jansson (KD), Khashayar Farmanbar (S) och Rolf Wasteson (V), enligt 

följande. 

 

”Kommunstyrelsen beslutar följande. 

Inriktningen för det vidare arbetet ska vara att dagvattenreningen för Planiaområdet ska ske 

via en reningsbassäng i Kyrkviken som uppfyller funktionskraven för rening av området. 

Arbetet med utformningen av en tillgänglig och publik brygganläggning ska påbörjas 

parallellt med detta. Den exakta utformningen avgörs i ett senare skede, men bassängen ska 

förläggas österut i anslutning till Ekudden och inte längst in i Kyrkviken.”  

 

Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), bifall till alternativ 

2, Dagvattendamm norr om Planiarondellen, i exploateringsenhetens tjänsteskrivelse. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 

Gerdaus yrkande. 

 

Reservationer 

Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet och angav följande. 

 

”Regnvattnet som kommer från Sickla Köpkvarter och Planiaområdet med sina kraftigt 

trafikerade parkeringsplatser och stora takytor är den enskilt största föroreningskällan av 

Järlasjön. En känslig sjö där vi i Miljöpartiet vill lägga större resurser än idag på att förbättra 

vattenkvalitén men även närmiljön. I och med den kommande förtätningen av Nackas 

centrala delar får miljön i och kring Järlasjön allt större betydelse, både ekologiskt och rent 

rekreationsmässigt. Enligt kommunens dagvattenpolicy ska alla fastighetsägare själva ta 

hand om förorenat dagvatten inom sin egen fastighet. Nu föreslår utskottet ändå att 
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kommunstyrelsen i strid med kommunens egen dagvattenpolicy, ska lägga en 300 m lång 

reningsbassäng i Kyrkvikens vatten. 

Inför valet 2010 tillfrågades alla partier om de tänkte verka för att reningen skulle ske på 

land istället för i vattnet. Miljöpartiet och de flesta andra partier svarade då att de under 

kommande mandatperiod skulle verka för ett landbaserat alternativ, någonting de 

upprepade inför valet 2014. I ett förslag daterad redan två dagar efter valdagen föreslogs 

ändå den gamla lösningen med en reningsbassäng, och idag röstades det åtta år gamla 

förslaget med en reningsbassäng slutligen igenom. Enligt tjänsteskrivelsen var förslaget det 

billigaste alternativet men det beror helt på hur man räknar. Och vad är det som säger att 

billigast alltid är bäst? Miljöpartiet vill se en landbaserad lösning. Vid Kyrkviken vill vi 

skapa en vacker våtmarkspark där dagvattnet på ett naturligt sätt kan renas på sin väg ner 

mot Järlasjön.” 

 

 

Christina Ståldal (NL) reserverade sig mot beslutet. 

 

Protokollsanteckningar 

Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 

 

”Miljöpartiets förslag, att bygga en damm bredvid Kyrkviken, gör att mark med ett värde 

på ca 150 Mkr tas i anspråk för detta och att 150 lägenheter inte kan byggas. Därmed 

minskar också utrymmet för medfinansiering av gemensamma anläggningar inom 

Planiaområdet, t ex möjligheten att finansiera en korsning vid Planiavägen-Värmdövägen 

och därmed frigöra utrymme för att kunna skapa en trevlig park norr om Kyrkviken. 

Miljöpartiet hotar alltså med sitt förslag viktiga värden som skulle vara fördelaktiga för 

många nackabor.” 

 

Gunilla Grudevall Sten lät anteckna följande för Liberalernas kommunstyrelsegrupp. 

 

”Parallellt med beslutet att föreslå en reningsanläggning med skärmbassäng i Kyrkviken 

kräver Liberalerna också att kommunen startar uppdraget med att anlägga ett trädäck och 

förbereda arbetet med en större park i området. Dessa frågor hör ihop, och för Liberalerna 

är det oerhört viktigt att reningsanläggningen blir en tillgång för området. Ett trädäck kan 

användas för sol och bad och ge mervärde till de boende.” 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

"Frågan om reningsbassäng i Kyrkviken har varit aktuell under ganska många år nu och 

tidigare skisser på hur det skulle komma att se ut har väckt många protester. Nu visar 

underlaget till det aktuella ärendet att de flesta alternativ som föreligger är mycket dyrare 

eller har andra allvarliga nackdelar. Underlaget visar nu på en utformning som en ganska 

http://infobank.nacka.se/Ext/Bo_Bygga/stadsbyggnadsprojekt/9223_planiaomradet_sickla/3_program/3.2_antagande/program_antagande.pdf
http://infobank.nacka.se/Ext/Bo_Bygga/stadsbyggnadsprojekt/9223_planiaomradet_sickla/3_program/3.2_antagande/program_antagande.pdf
http://infobank.nacka.se/handlingar/kommunstyrelsens_stadsutvecklingsutskott/2014/KSSU_2014-10-07/07_Politikerinitiativ_alternativ_till_reningsbass%C3%A4ng_i_Kyrkviken/07a_Politikerinitiativ_reningsbass%C3%A4ng_Kyrkviken_tjskr.pdf
http://www.nacka.se/web/fritid_natur/naturochparker/sjoarna/Documents/skarmbassang_2007.pdf
http://www.nacka.se/web/fritid_natur/naturochparker/sjoarna/Documents/skarmbassang_2007.pdf


51 (88) 

 
 22 februari 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

smal brygga med promenadstråk längs vikens norra strand. Kanske skulle en sådan 

utformning accepteras av många då bryggdäcket i huvudsak döljer reningsbassängen och 

tar mycket lite utrymme av vikens vatten i anspråk. Under diskussionen om ärendet har det 

dock visat det sig dock att utformingen inte alls är klar, trots att underlaget talar om fyra 

alternativ varav ett kallas "Reningsbassäng längs Kyrkvikens norra strand". I praktiken 

innebär dt ursprungliga förslaget till beslutet att en bassäng ska byggas men säger inget om 

dess utformning, bara att den ska vara ca 2000 kvm. Det innebär att den slutliga 

utformningen vet vi inget om och för de som kanske accepterar en smal damm under ett 

gångdäck så kan det istället bli länsar som ligger en bit ut i viken. 

 

Med tanke på att utformingen väckt så starka känslor både hos allmänheten och bland de 

politiska partierna så är det oanständigt att ta ett sådant beslut utan att samtidigt styra 

utformningen. Vänsterpartiet, och flera andra partier (varav några på allianssidan) har 

tidigare pläderat för en landbaserad reningsanläggning. Utan att få en garanti för en 

acceptabel, eller till och med tilltalande, utformning så är det självklart svårt att plötsligt 

byta linje. På goda grunder kan allmänheten och väljarna då tala om svek. Därför var vår 

linje att förslag till utformning behandlas parallellt med principfrågan och beslutet måste 

innehålla bindande direktiv för utformningen.  

 

Från Vänsterpartiet har vi presenterat ett sådant beslutsförslag. Efter jämkning med 

majoritetens nya beslutsförslag, där Vänsterpartiet fick igenom en tvingande placering, så 

har vi dock gemensamt kommit fram till ett rimligt beslut: dels om principen att lägga 

reningsanläggningen i Kyrkviken men samtidigt ett bindande uttalande att placeringen ska 

vara i viken direkt väster om Ekudden samt att anläggingen kombineras med en 

överdäckning som ger ett positivt bidrag till miljön.” 

 

Kaj Nyman (S) lät anteckna följande. 

 

”Till ärendet om hur dagvattnet som rinner ut i Kyrkviken (Järlasjön) fanns ett förslag från 

NTN som i princip gick ut på att vattnet skulle renas i en skärmbassäng utmed Kyrkvikens 

norra strand. Detta förslag hade antagits av majoriteten i nämnden (oppositionen passade), 

medan KSSU förde förslaget utan ställningstagande till kommunstyrelsen. 

Men NTNs majoritetsförslag blev inte Kommunstyrelsens beslut. Under mötet 

presenterades vid sittande bord två andra förslag till lösningar, som båda i korthet gick ut 

på att en reningsbassäng skulle förläggas längre österut (nästan där Kyrkviken mynnar ut i 

Järlasjön) och i en annan form. De båda förslagen jämkades samman till ett gemensamt 

förslag, som blev Kommunstyrelsens beslut. 

Vad ingen reflekterade över (inte jag heller) var hur den föreslagna och till slut beslutade 

nya lösningen skulle kunna påverka vattenomsättningen i det inre av Kyrkviken. Idag rinner 

dagvattnet ut längst in i viken. Det är orenat (inte bra) men sörjer ändå för ett inflöde av 

nytt vatten i viken (bra). Som jag minns det har de förslag till skärmbassänger som tidigare 
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presenterats haft som gemensam utgångspunkt att det renade vattnet ska föras tillbaka 

längst in i viken för att se till att vattenomsättningen i viken fortsätter att vara god. 

Jag beklagar att jag inte tog upp denna aspekt under själva mötet men vill ändå så här i 

efterskott föra in denna aspekt i diskussionen om hur en reningsbassäng i Kyrkviken borde 

utformas.” 

 

- - - - - 
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§ 96 Dnr KFKS 2016/57-141 

Bidrag till projektet Handlesplatsutveckling – Stockholm 

Fashion District 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar om att bidra med 75.000 kronor till projektet 

Handelsplatsutveckling – Stockholm Fashion District. 

 

Ärende 

Svensk modeindustri är en tillväxtbransch under stark utveckling. Efter att ha utvecklats 

starkt i Järla Sjö håller ett av Europas starkaste modekluster nu istället på att utvecklas i 

Nacka Strand. Den starka utvecklingen för med sig ett stort antal intressanta etablerings- 

och samarbetsförfrågningar. Ett projekt, vars syfte är att organisera och utveckla dessa 

förfrågningar, har initierats av Stockholm Fashion District, Länsstyrelsen i Stockholm län 

och Nacka kommun. Projektet ska löpa under ett år och målet är att utveckla modeklustret, 

skapa samarbeten med högskolor, skapa nyetableringar samt utöka samarbeten med lokala 

gymnasier. En gynnsam effekt av detta är att nya arbetsplatser förväntas uppstå. Budgeten 

ligger på 600.000 kronor. Länsstyrelsen finansierar halva summan och Stockholm Fashion 

District ansvarar för 225.000 kronor. Nacka kommun föreslås bidra med 75.000 kronor. 

Stadsledningskontoret gör bedömningen att projektet har en mycket intressant potential 

som helt ligger i linje med de ambitioner som redovisas i Nackas näringslivstrategi. 

Stadsledningskontoret föreslår därför att 75.000 kronor ska avsättas för detta projekt. 

Summan ryms inom ramen för redan beslutad budget. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 8 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 26 januari 2016 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 8 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen beslutar om att bidra med 75.000 kronor till projektet 

Handelsplatsutveckling – Stockholm Fashion District. 
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Yrkanden 

Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Jan-Eric Jansson 

(KD) och Sidney Holm (MP), bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 97 Dnr KFKS 2016/52-141 

Nacka Tillväxtforum – samarbete med Connect 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar om att ingå ett ettårigt projektsamarbete med Connect Östra 

Sverige Ideell Förening. 

 

Ärende 

Tillväxtambitionen vad gäller nya arbetsplatser i Nacka är hög. Näringslivsstrategin tar fasta 

på fyra olika målgruppskategorier som anses vara viktiga för att målen ska uppnås. Ett av 

dessa är växande befintliga företag. Två tredjedelar av dessa, drygt 8.000 företag, har upp 

till 50 anställda. Det är denna kategori företag som mest frekvent nyrekryterar personal. För 

att stärka den grupp företags tillväxtmöjligheter föreslås ett samarbete med Connect Öst 

(Connect Östra Sverige Ideell Förening). Syftet med detta är att mer systematiskt arbeta 

med tillväxt i en grupp av företag som bedöms ha en mycket god utvecklingspotential vad 

gäller förmåga och vilja att växa och därmed skapa arbetstillfällen. För att lyckas i detta 

arbete ska ett samarbete med Connect inledas, primärt under ett år där Connect är drivande 

projektledare. Kostnaden för detta, i form av ett bidrag till Connect, är 150.000 kronor per 

år. Summan ryms inom ramen för befintlig budget. Utvärdering av resultatet av insatsen 

ska ske efter ett år och först därefter kan beslut fattas om fortsatt samarbete. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 9 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 26 januari 2016 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 9 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen beslutar om att ingå ett ettårigt projektsamarbete med Connect Östra 

Sverige Ideell Förening. 

 

Yrkanden 

Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas 

kommunstyrelsegrupp. 

 

”De senaste tre åren har socialdemokraterna förslagit och verkat för etablering av 

innovationscentrum med samverkan bland annat med organisationen Connect. Därför är 

det välkomnande att åtminstone delar vårt förslag nu äntligen är på väg att genomföras.” 

 

- - - - - 
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§ 98 Dnr KFKS 2016/56-004 

Införande av e-arkiv 

Beslut 

Kommunstyrelsen fattar beslut om att e-arkiv ska införas i kommunen. 

 

Kommunstyrelsen noterar att det behöver avsättas 4 mkr per år under åren 2017 till 2021. 

 

Ärende 

Kommunen avser att gå över till att arkivera information digitalt. Det handlar om 

information som finns i digital form i befintliga verksamhetssystem och i system som bara 

är i drift för att det inte går att arkivera informationen digitalt. Att skanna in handlingar 

som redan arkiverats i pappersformat ingår inte. Vinsterna med ett e-arkiv är främst att 

information blir enklare att söka och ta del av, samt att gamla verksamhetssystem kan 

avvecklas. Kommunen har en stor mängd IT-system och 30 st har identifierats att vara de 

som primärt ska anslutas till ett e-arkiv. Anslutningen av system behöver spridas över sex år 

och den totala kostnaden beräknas bli ca 25 mkr. I underlaget budgeten för 2015 till 2017 

anges att kommunstyrelsen avser att avsätta 10 mkr per år för bland annat införande av e-

arkiv. För åren 2018 till 2021 behöver 4 mkr avsättas per år. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 3 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 20 januari 2016 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 3 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen fattar beslut om att e-arkiv ska införas i kommunen. 

 

Kommunstyrelsen noterar att det behöver avsättas 4 mkr per år under åren 2017 till 2021. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

- - - - - 



58 (88) 

 
 22 februari 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 99 Dnr KFKS 2016/58-013 

Medborgarundersökning 2015 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

Ärende 

I detta ärende ges en kortfattad sammanfattning av resultatet i medborgarundersökningen 

som Nacka genomförde hösten 2015. Resultatet visar att medborgarnas nöjdhet inom de 

flesta områden ligger på fortsatt höga nivåer, i jämförelse med andra kommuner. 

Förskolan, grund- och gymnasieskolan fortsätter vara områden där medborgarna har en 

mycket hög nöjdhet, i jämförelse med andra kommuner. Nöjdheten med bostäder och med 

stödet till utsatta personer sjönk mellan 2014 och 2015. Sett över tid har resultaten 

förbättrats inom områdena miljöarbete och gator och vägar. Tillgången till 

återvinningscentraler är ett av få områden där nöjdheten bland medborgarna understiger 

snittet för andra kommuner. I likhet med många andra kommuner får Nacka lägst betyg 

när det gäller hur medborgarna tycker att de kan påverka kommunens beslut och 

verksamheter.  

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 4 

Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 27 januari 2016 

Tabeller och diagram 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 4 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas 

kommunstyrelsegrupp. 
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”Nacka har driftiga och ambitiösa invånare. Det märks bland annat på att kommunens 

genomsnittliga inkomststatistik är i det absoluta toppskiktet i Sverige. Detta för med sig 

många fördelar, inte minst en initiativrik befolkning som lyckas väl. I detta ljus är det 

särskilt oroande att svarsfrekvensen sjunker och närmar sig nivån för vad som är statistiskt 

acceptabelt.” 

 

- - - - - 
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§ 100 Dnr KFKS 2015/841-315 

Förslag till parkeringsstrategi och förslag till plan för 

gatuparkering i Stockholms stad 
Yttrande till Stockholms stad 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande daterat 2016-01-20 över ”Förslag till 

parkeringsstrategi och förslag till plan för gatuparkering i Stockholms stad” med följande 

ändringar.  

 

Följande stryks:  

”Nacka ser positivt på de föreslagna avgiftsnivåerna på gatumarken i Stockholm. Nacka 

införde parkeringsavgifter på Västra Sicklaön fr o m den 1 december 2015 och har redan 

sett effekt på framkomlighet och möjligheten att finna parkeringsplats i de aktuella 

områdena.”  

 

Följande läggs till: 

”Stockholmsregionen växer starkt kommande år. Även som p-talen i nybyggnation behöver 

anpassas till att allt fler lever utan egen bil behövs ändå ett tillräckligt antal 

parkeringsplatser, både för boende och besökande.” 

 

Ärende 

Den 10 december 2015 beslutade trafiknämnden i Stockholms stad att förslag till 

parkeringsstrategi och förslag till plan för gatuparkering skulle skickas ut på remiss.  

 

Mark – kvartersmark såväl som gatumark – är mycket värdefull och Stockholms stad 

arbetar med att identifiera och prioritera hur marken bäst ska användas för att uppnå olika 

mål för stadsbyggnad och trafik. I parkeringsstrategin har sex principer för hantering av 

parkering tagits fram. I planen för gatuparkering föreslår trafiknämnden i Stockholms stad 

att nya parkeringsregler införs som innebär att det blir parkeringsavgifter och 

boendeparkering i fler delar av staden än idag. I innerstaden förlängs avgiftstiden för 

parkering. Syftet är att öka framkomligheten på Stockholms gator, minska trängseln i 

staden och öka antalet lediga parkeringsplatser.  

 

I det föreslagna yttrandet fokuserar Nacka kommun sammanfattningsvis på att det kommer 

att bli allt viktigare med ett närmare samarbete kommunerna emellan i dessa frågor, ju mer 

våra städer växer samman. 
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Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 februari 2016 § 15 

Reviderat förslag till yttrande 

Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 20 januari 2016 

Förslag till parkeringsstrategi  

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 februari 2016 § 15 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande daterat 2016-01-20 över ”Förslag till 

parkeringsstrategi och förslag till plan för gatuparkering i Stockholms stad” med följande 

ändringar.  

 

Följande stryks:  

”Nacka ser positivt på de föreslagna avgiftsnivåerna på gatumarken i Stockholm. Nacka 

införde parkeringsavgifter på Västra Sicklaön fr o m den 1 december 2015 och har redan 

sett effekt på framkomlighet och möjligheten att finna parkeringsplats i de aktuella 

områdena.”  

 

Följande läggs till: 

”Stockholmsregionen växer starkt kommande år. Även som p-talen i nybyggnation behöver 

anpassas till att allt fler lever utan egen bil behövs ändå ett tillräckligt antal 

parkeringsplatser, både för boende och besökande.” 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  

 

Sidney Holm (MP) yrkade att andra stycket i yttrandet byts ut till 

”Stockholmsregionen växer starkt kommande år. P-talen i nybyggnation behöver anpassas 

till att allt fler lever utan egen bil, en utveckling som med största sannolikhet kommer att 

öka markant när de semiautonoma bilpoolsbilarna gör intåg i våra städer.”  

 

Beslutsgång 

Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 

Gerdaus yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 101 Dnr KFKS 2015/806-870 

SOU 2015:88: Gestaltad Livsmiljö - en ny politik för 

arkitektur, form och design  
Yttrande till regeringen 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över SOU 2015:88, Gestaltad Livsmiljö – en ny 

politik för arkitektur, form och design med följande tillägg. 

 

”Nacka kommun avstyrker således både nya nationella mål för arkitektur som blir styrande 

för kommunernas stadsplanering och att en ny arkitekturmyndighet bildas. Båda förslagen 

riskerar att leda till att nya bostäder både blir dyrare och tar längre tid att få fram.” 

 

Ärende 

Nacka kommun har fått betänkande Gestaltad Livsmiljö, SOU 2015:88 på remiss. 

Betänkandets syfte är att föreslå en ny politik för arkitektur, form och design med en tilltro 

till möjligheten att skapa en gestaltad livsmiljö. 

 

Utredningen är mycket omfattande och indelad i 12 kapitel. Utredningen berör inte 

kommunerna mer än på en övergripande nivå men att få ett gemensamt helhetsperspektiv 

för avgörande frågeställningar kring vår livsmiljö är betydelsefullt. Utredningen kan fungera 

som kunskapskälla och inspiration för den kommunala nivån. Det finns en stärkt 

medvetenhet om att själva processen är kopplad till resultatets värde.  

 

Förslag till yttrande bereddes av miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 27 januari 2016 

och skickades därefter ut till stadsutvecklingsutskottet. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 februari 2016 § 13 

Enheten för strategisk stadsutvecklings tjänsteskrivelse den 17 januari 2016 

Reviderat förslag till yttrande 

Sammanfattning av Betänkande Gestaltad Livsmiljö, SOU 2015:88 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 27 januari 2016 § 5 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 februari 2016 § 13 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över SOU 2015:88, Gestaltad Livsmiljö – en ny 

politik för arkitektur, form och design med följande tillägg. 

 

”Nacka kommun avstyrker således både nya nationella mål för arkitektur som blir styrande 

för kommunernas stadsplanering och att en ny arkitekturmyndighet bildas. Båda förslagen 

riskerar att leda till att nya bostäder både blir dyrare och tar längre tid att få fram.” 

 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 27 januari 2016 § 5 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutade föreslå kommunstyrelsen att i sitt yttrande 

avstyrka förslaget om en ny myndighet inom området. 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog dessutom kommunstyrelsen att nedanstående 

text ingår i som en del i yttrandet: 

”Det är utmärkt att arkitekturens roll i att skapa hållbara lösningar i samhället lyfts fram av 

utredningen. Under en lång tid har byggandet i Sverige av bostäder, verksamhetslokaler och infrastruktur 

präglats av andra bevekelsegrunder såsom t.ex. storskalighet. Därtill har få och dominerande aktörer i 

kombination med ett omfattande regelverk lett till en likformighet och att arkitekturens roll kommit att 

begränsas. Detta har bland annat lett till en kortsiktighet i utformningen av livsmiljöer som många gånger 

ska tjäna samhället under många decennier. I Nacka kommun finns exempel på både mycket väl 

gestaltade miljöer såsom exempelvis Järla Sjö och mindre väl genomtänkta lösningar. 

 

Slutsatsen är dock inte en ny statlig myndighet eller statliga mål för arkitekturen. Snarare handlar det om 

att lära av andra länder som lyckats kombinera en god gestaltning med hållbara ekonomiska lösningar. 

Man behöver inte titta längre än till Danmark och Tyskland för att hitta sådana exempel. Där arbetar 

arkitekterna i mycket större utsträckning i nära samverkan med slutkunderna. 

 

På kommunnivå ska vi pröva andra lösningar än att förlita oss på en ny statlig myndighet. Det finns en 

hel del kompetens på området god gestaltning både inom det privata näringslivet såväl som på högskolorna. 

Ett exempel på kommunal verksamhet där goda arkitekturella lösningar bevisligen leder till bra 

verksamhetsresultat är inom skolans område.  

 

Inom kommunens ansvar ligger också att skapa goda förutsättningar för bra konkurrens mellan olika 

aktörer där god gestaltning lyfts fram som ett kriterium, till exempel vad gäller markanvisningar.” 

Paragrafen förklarades omedelbart justerad. 
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Yrkanden 

Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Sidney 

Holm (MP), enligt följande. 

 

”Nacka kommun lämnar följande yttrande: Nacka kommun känner sig styrkt av 

utredningen som kan fungera både som kunskapsbank och inspirationskälla. Att skapa ett 

gemensamt språk för gestaltad livsmiljö och de övergripande nationella målen är av största 

vikt. Det behövs riktlinjer och direktiv för att överföra de nationella målen till kommunala 

mål för gestaltad livsmiljö.  Det behöver också åstadkommas arenor för barn och 

ungdomar där de ges möjlighet att delta i skapandet av sin livsmiljö. Att med den 

utgångspunkten är det inte konstruktivt att ersätta Arcdes med en myndighet. Om det 

skapas en ny myndighet bör den ge kommunerna möjlighet till ny plattform i t.ex. SKL:s 

regi för tvärdisciplinära förbindelser för gestaltad livsmiljö som förutsättning för långsiktigt 

hållbart samhälle med utgångspunkt i arkitektur, form och design.” 

 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), bifall till 

stadsutvecklingsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 

Mats Gerdaus yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp. 

 

”Gestaltningsfrågorna är mycket viktiga. Dessa måste få stort utrymme när vi bygger Nacka 

stad och även när vi förnyar och bygger nytt i våra centrumanläggningar. Det har stor 

betydelse hur stadsrummet ser ut rent fysiskt och det finns en tydlig koppling till hur man 

trivs i ett bostadsområde när det gäller hur man upplever utemiljön. Trista lådor i långa 

rader, som kännetecknade miljonprogrammet på 1960- och 70-talen får inte upprepas. Vi 

måste lära oss av misstagen. Därför måste gestaltningen betydelse lyftas. Däremot tror vi 

inte på någon särskild myndighet som ska bevaka dessa frågor. En framsynt kommun 

ställer krav och kommer överens med byggherrar så att det blir bra. Så ska Nacka göra.” 

 

- - - - - 
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§ 102 Dnr KFKS 2015/884-631 

Departementspromemorian 2015:60; Rätt till 

behörighetsgivande utbildning inom kommunal 

vuxenutbildning 
Yttrande till Regeringen 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över departementspromemorian 2015:60 Rätt 

till behörighetsgivande utbildning inom kommunal vuxenutbildning. 

 

Ärende 

Nacka kommun har anmodats att yttra sig över departementspromemorian Rätt till 

behörighetsgivande utbildning inom kommunal vuxenutbildning. Regeringen har tagit 

initiativ till ett nytt kunskapslyft, i syfte att stimulera näringslivets kompetensförsörjning 

samt ge fler människor möjlighet att få jobb. Som ett led i detta arbete föreslås utökad rätt 

för elever att läsa kurser på kommunal vuxenutbildning. Vidare föreslås att Skolverket ska 

utreda möjligheterna att inrätta en nationell betygsdatabas.   

 

I Nacka kommuns kundval vuxenutbildning har alla elever i princip rätt att läsa samtliga 

nationella kurser som Skolverket har godkänt. Nacka kommun ser att investeringar i bland 

annat vuxenutbildning leder till minskande kostnader för utanförskap. I Nacka kommun 

har kostnaderna för ekonomiskt bistånd minskat under tio år. Arbetslösheten i Nacka 

kommun har under en längre tid varit ett par procentenheter lägre än genomsnittet för 

Stockholms län. Sedan drygt tio år tillbaka har Nacka kommun tillämpat de förslag 

utredningen föreslår. 

 

I utredningen anges att kommunernas kostnader för detta utökade uppdrag, rätten till 

behörighetsgivande utbildning i kommunal vuxenutbildning, fullt ut ska kompenseras av 

staten. Full kompensation är avgörande för att reformen ska full effekt.  

Initiativet med en gemensam betygsdatabas är positivt. 

Handlingar i ärendet 

Arbets- och företagsnämnden den 10 februari 2016 § 10 

Förslag till yttrande antaget av arbets- och företagsnämnden den 10 februari 2016 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 10 

Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 19 januari 2016 

Sammanfattning av utredningen och författningsförslag 

 



66 (88) 

 
 22 februari 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 10 februari 2016 § 10 

Arbets- och företagsnämnden föreslog att kommunstyrelsen skulle anta föreslaget yttrande 

över departementspromemorian 2015:60 Rätt till behörighetsgivande utbildning inom 

kommunal vuxenutbildning. 

Arbets- och företagsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad.   

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 10 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterade till protokollet att arbets- och företagsnämnden 

behandlar ärendet vid sammanträdet den 10 februari 2016. 

 

Yrkanden 

Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Sidney Holm 

(MP) att följande stycke stryks i förslag till yttrande. 

 

”Nacka kommun noterar att utredningen endast innehåller en lägsta åldersgräns, men ingen 

åldersgräns uppåt. Det är rimligt att även pensionärer har rätt till utbildning på grundvux 

och till svenskundervisning, eftersom dessa kurser är på en nivå alla behöver behärska för 

att klara sig i det svenska samhället. Nacka kommun anser dock att rätten till gymnasial 

vuxenutbildning och gymnasiala yrkesutbildningar skall upphöra vid uppnådd 

pensionsålder, eftersom arbetsmarknadsperspektivet då försvunnit.” 

 

Jan-Eric Jansson (KD) yrkade bifall till arbets- och företagsnämndens förslag. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Helena Westerlings yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med  

Jan-Eric Jansson yrkande. 

 

- - - - - 
  



67 (88) 

 
 22 februari 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 103 KFKS 2015/807-875 

Ny Museipolitik (SOU 2015:89) 
Yttrande till Regeringen 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar kulturnämndens förslag till yttrade. 

 

Ärende 

Nacka kommun anser att det är viktigt att inte detaljreglera verksamheterna utan använda 

en eventuell ny lagstiftning så att verksamheterna får en tydlig målstyrning med en effektiv 

uppföljnings- och utvärderingssystematik, som i sin tur kan skapa en stabil och nytänkande 

drift och utveckling av verksamheterna. Vidare ser Nacka kommun fram emot ett regelverk 

som bidrar till en effektiv och nyskapande organisation, och som om möjligt minskar 

administrationen hos offentligt finansierade verksamheter oavsett om de är statligt, 

regionalt eller kommunalt finansierade. Nacka kommun noterar att förslaget till ny 

museilag, i viss mån, kan komma att påverka det kommunala självstyret vilket inte vore 

önskvärt. 

 

Handlingar i ärendet 

Kulturnämnden den 16 februari 2016 § 7 

Kulturnämndens reviderade förslag till yttrande 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 11 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 20 januari 2016 

Förslag till yttrande  

Sammanfattning av betänkandet 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kulturnämnden den 16 februari 2016 § 7 

Kulturnämnden föreslog kommunstyrelsen att anta förslaget till yttrande i enlighet med 

bilaga 1 till kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse med följande ändringar. 

 

”1:a meningen i stycket under rubriken Sammanfattning, stryks.  

 

En ny mening läggs till efter första stycket: ”Nacka kommun avstyrker förslaget om ny 

museimyndighet”.  

 

1:a meningen under rubriken Ärendet, stryks.” 
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Kulturnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 11 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterade till protokollet att kulturnämnden tar ställning 

till förslaget till yttrande vid sammanträdet den 16 februari 2016 där kommunstyrelsen 

föreslås att anta förslaget till yttrande i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen.  

 

Yrkanden 

Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till kulturnämndens 

förslag. 

 

Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), Sidney Holm 

(MP) och Christina Ståldal (NL) att kommunstyrelsen ska anta följande yttrande. 

 

”Nacka kommun är positiv till utredarnas förslag i sin helhet. Kommunen instämmer i 

förslagen att en ny lag införs samt att bilda en ny museimyndighet. 

Det är bra att museerna jämställs med andra kunskapsinstitutioner som universitet, 

högskola och bibliotek och att museernas roll och position därmed stärks i samhället.  

Nacka kommun håller särskilt med utredarna att det är bra med en lag som fastställer 

museernas fria och oberoende ställning som kunskapsinstitutioner. Det är viktigt att 

museerna inte kan styras av rent ideologiska utgångspunkter.  

Vid museerna skapas samtidens normativa syn på människa, samhälle och historia. Den 

eller det som avviker från den samtida normen har ofta valts bort ur historieskrivningen 

och på så sätt blivit osynliggjord. Makten över historien är makten över framtiden och 

därför är det lätt att kulturarvet kidnappas av till exempel nationalistiska krafter. Men 

kulturarvet är sedan årtusenden mångkulturellt. Sverige har sedan istiden tagit emot 

influenser från folk i när och fjärran och därför ska samlingar, utställningar och 

programverksamhet representera ett bredare perspektiv som hindrar strukturell 

diskriminering. Kulturarvet är en resurs för demokrati och inkludering.” 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 

Hans Peters yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 104 Dnr KFKS 2015/833-860 

Statens kulturråds delredovisning om 

kulturverksamheter i vissa områden 
Yttrande till Kulturdepartementet 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar kulturnämndens förslag till yttrade. 

Ärende 

Generellt anser Nacka kommun att eventuella möjligheter till ansökningar om statsbidrag, 

lägger hinder för en effektiv och nyskapande organisation och ökar om möjligt 

administrationen hos offentligt finansierade verksamheter oavsett om de är statligt, 

regionalt eller kommunalt finansierade. Med den utgångspunkten vill ändå Nacka kommun 

ta tillfället i akt att till Statens Kulturråds delredovisning av uppdraget att förbereda en 

satsning på kulturverksamheter i vissa bostadsområden 2016-2018, förmedla synpunkter på 

den alternativa lösningen. Nacka kommun anser att förtydliganden om hur man avser att 

deltagande i offentligt finansierad kultur ska mätas eller beskrivas bör göras. Vidare finns 

det anledning att på ett tydligare sätt beskriva vad som avses med att projekt som ansöker 

om bidrag ska beskriva ”en mångfald av konstnärliga uttryck”. 

Handlingar i ärendet 

Kulturnämnden den 16 februari 2016 § 8 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 12 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 14 januari 2016 

Förslag till yttrande 

Delredovisning av Kulturrådets uppdrag att förbereda en satsning på kulturverksamheter i 

vissa bostadsområden. 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kulturnämnden den 16 februari 2016 § 8 

Kulturnämnden beslutade föreslå att kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande i enlighet 

med bilaga 1 till tjänsteskrivelse över Statens Kulturråds delredovisning om 

kulturverksamheter i vissa bostadsområden.  

Kulturnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 12 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterade att kulturnämnden tar ställning till förslaget till 

yttrande den 16 februari 2016 där kommunstyrelsen föreslås att anta föreslaget yttrande i 
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enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelse över Statens Kulturråds delredovisning om 

kulturverksamheter i vissa bostadsområden.  

 

Yrkanden 

Hans Peters (C) yrkade bifall till kulturnämndens förslag. 

 

Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), Sidney Holm 

(MP) och Christina Ståldal (NL), att följande ändringar görs i yttrandet. 

  

Följande mening stryks från yttrandet: 

Generellt anser Nacka kommun att eventuella möjligheter till ansökningar om 

statsbidrag, lägger hinder för en effektiv och nyskapande organisation och ökar om 

möjligt administrationen hos offentligt finansierade verksamheter oavsett om de är 

statligt, regionalt eller kommunal finansierade. 

Följande ändringar görs i yttrandet: 

Det stryks näst sista stycket ”Stödets utformning – Grunder för bedömning (s 9)” 

”-en mångfald av konstnärliga utryck” syftar inte på mängden uttryck (”minsta 

antal”/”antal olika”) som yttrandeförslaget menar. Det syftar till skillnader i uttryck; 

att inte enbart se till traditionella konstformer utan även prioritera t.ex. spel, film, 

foto och andra tekniker som ligger nära många invånare. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Hans 

Peters yrkande. 

 

Protokollsanteckning 

Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande. I anteckningen instämde Sidney Holm 

(MP) och Rolf Wasteson (V). 

 

”Nacka gestaltar inkonsekvensens politik. Å ena sidan har kommunen tillskapat flera 

möjligheter för engagerade medborgarna att söka stöd för att förverkliga sina idéer inom 

kulturområdet. Det finns också möjlighet att få stöd för aktiviteter inom fritid, innovation, 

arbete, studier mm. Nu vill moderaterna göra gällande att det är ineffektivt med kulturstöd 

för att nå de som idag inte tar del av offentligt finansierad kultur. Kanske är det så att 

moderaterna egentligen inte vill. I kommunen har den moderatledda ledningen haft goda 

chanser att bevisa sin tes; att andra modeller skulle vara mer effektiva. Något som man 

uppenbarligen har avstått från då deltagandet i exempelvis musikskolans verksamhet även 

här starkt tycks följa socioekonomiska faktorer. Det är glädjande att en myndighet får i 
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uppdrag att nå de som inte redan nås. Det är en viktig ingrediens i demokratin att fler är 

med och deltar.” 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet vill även se att projektansökningar där genusaspekten redovisas får hög 

prioritet. Jämställdhet nämns endast på två rader, vi vill att det utvecklas och genomsyrar 

förslaget från Statens Kulturråd.” 

 

- - - - - 
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§ 105 Dnr KFKS 2016/95-730 

SOU 2015:85 – Bostäder att bo kvar i   
Yttrande till regeringen 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar äldrenämndens förslag till yttrande till Näringsdepartementet 

avseende SOU 2015:85 – Bostäder att bo kvar i med följande omformulering av första 

meningen i punktlistan under rubriken 3.2 Fler nya bostäder för äldre 

 Nacka kommun värnar om valfrihet och vill att investeringsbidraget ska gälla olika 

upplåtelseformer. 

 

Ärende 

I det föreslagna yttrandet stödjer Nacka kommun i stort de framlagda förslagen i utred-

ningen SOU 2015:85 - Bostäder att bo kvar i. Utredningen beskriver framtida utmaningar 

och förslag för att möta en befolkning som blir allt äldre och därmed har behov av 

tillgänglighetsanpassade bostäder. Kommunen har i sitt yttrande fokuserat på stimulans-

bidrag till trygghetsboende, valfrihet och social hållbarhet. 

 

Handlingar i ärendet 

Äldrenämnden den 17 februari 2016 § 17 

Reviderat förslag till yttrande 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 26 

Tjänsteskrivelse från sociala kvalitetsenheten, 2016-01-26 

Förslag till yttrande till regeringen 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i äldrenämnden den 17 februari 2016 § 17 

Äldrenämnden föreslog kommunstyrelsen anta föreslaget yttrande till 

Näringsdepartementet avseende SOU 2015:85 – Bostäder att bo kvar i med följande 

omformulering av första meningen i punktlistan under rubriken 3.2 Fler nya bostäder för 

äldre 

 Nacka kommun värnar om valfrihet och vill att investeringsbidraget ska gälla olika 

upplåtelseformer. 
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Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 26 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterade att äldrenämnden bereder förslag till yttrande 

vid sitt sammanträde den 17 februari 2016, för antagande av kommunstyrelsen vid 

sammanträdet den 22 februari 2016. 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Sten (L) och Jan-Eric 

Jansson (KD) bifall till äldrenämndens förslag.   

 

Rolf Wasteson (V) yrkade att remissvaret ändras så att det säger att investeringsstödet till 

trygghetsboenden ska gå till enbart hyresrätter och kooperativa hyresrätter. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 

Gerdaus yrkande. 

 

Reservationer 

Rolf Wasteson (V) reserverade sig mot beslutet och angav följande. 

 

”Jag vill framhålla utredningens förslag att investeringsstödet till trygghetsboenden ska gå 

till enbart hyresrätter och kooperativa hyresrätter. Många äldre efterfrågar denna typ av 

boendeform och att göra en satsning på små, klimatsmarta, trygga och tillgängliga 

hyresrätter för äldre, med låga ingångshyror, skulle innebära ett stort steg framåt i arbetet 

med den sociala hållbarheten i Nacka, den som kommunstyrelsens ordförande ju särskilt 

framhåller i sitt förslag till yttrande.” 

 

- - - - - 
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§ 106 Dnr KFKS 2015/711-009 

Regionbildning i Stockholms län 
Yttrande till Stockholms läns landsting 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar avge följande yttrande till Stockholms läns landsting över 

förslaget om bildning av region i Stockholms län. 

 

”Nacka kommun ställer sig positiv till en regionbildning i Stockholms län och tillstyrker 

förslaget om att ansöka om en regionbildning i Stockholms län.  

  

Nacka kommun anser att ansvaret för den regionala utvecklingen bättre hanteras av ett 

demokratiskt valt organ än av statliga länsstyrelsen. Nacka kommun önskar dock en 

djupare analys vad det innebär för just de regionala området Stockholms län att ha ett på 

regionnivå samlat ansvar för: 

  

• Användningen av statliga medel för regionalt tillväxtarbete 

• Uppföljning, utvärdering och rapportering av resultateten av det regionala 

utvecklingsarbetet 

• Hantering av uppgifter inom ramen för EU:s strukturfondsprogram 

  

En sådan analys bedömer Nacka kommun lämpligen kan göras i samband med den 

fortsatta processen. Vidare är det naturligt att olika oklarheter reds ut och det görs också 

lämpligen i samband med det fortsatta arbetet med regionbildningen.” 

 

Ärende 

Stockholms läns landsting har remitterat ett förslag till länets kommuner om att landstinget 

ska ombildas till region och ta över uppgifter på tillväxtområdet, som annars hanteras av 

staten genom länsstyrelserna eller kommunala samverkansorgan.  

 

Stadsledningskontorets förslag till yttrande innebär att Nacka kommun inte tar ställning till 

förslaget. Det av landstingsstyrelsen remitterade underlaget omfattar i stort sett inte mer än 

att redogöra för proceduren och vilka ansvar det handlar om. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 13 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 januari 2016 

Förslag till yttrande 

Remiss från Stockholms läns landsting 



75 (88) 

 
 22 februari 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 13 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnade ärendet till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade enligt följande. 

 

”Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med föreslaget yttrande med följande 

kompletteringar. 

 

1. Följande stycke läggs till efter stycke två: 

Nacka kommun anser att det är angeläget att stärka det regionala utvecklingsarbetet så att 

Stockholmsregionen långsiktigt kan växa starkt och balanserat. Inom en rad områden (bl a 

bostadsbyggande, vuxenutbildning, miljöarbete och infrastruktursatsningar) finns det ett uppenbart behov av 

att regionen samlas kring höjda ambitioner. Nacka anser att detta regionala utvecklingsarbete behöver ha 

en stark förankring i de lokala, kommunala verksamheterna. Innan beslut om en eventuell regionbildning 

tas, bör för- och nackdelarna med att organisera frågorna inom landstinget eller via samverkan mellan 

kommunerna analyseras närmare och bli föremål för en gemensam politisk diskussion i regionen. Det är 

angeläget att kompetensfördelningen mellan kommunerna, staten och landstinget är tydlig och att inte nya 

nivåer adderas.  

 

2. Stycke 3, följande punkt läggs till: 

användningen av statliga medel för transportinfrastruktur (länsplanen).  

 

3. Följande stycke läggs till efter stycke 3: 

Det finns en påtaglig risk att kommunernas inflytande över hur pengarna i länsplanen fördelas kommer att 

försvagas eller försvinna vid en regionbildning. Landstinget behöver klargöra hur de avser skilja på sina 

roller som ansvarig för dels fördelningen av pengarna utifrån de samlade behoven i regionen och dels 

partsansvarig för kollektivtrafiken.  

 

4. Följande stycke läggs till sist:  

Mot bakgrund av detta anser Nacka att frågan om en regionbildning redan till år 2019 är för tidigt väckt 

och att en regionbildning i det tidsperspektivet inte bör tillstyrkas.”  

 

Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), Gunilla Grudevall 

Sten (L), Jan-Eric Jansson (KD), Rolf Wasteson (V), Sidney Holm (MP) och Christina 

Ståldal (NL), att yttrandet till Stockholms läns landsting ska lyda enligt följande. 
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”Nacka kommun ställer sig positiv till en regionbildning i Stockholms län och tillstyrker 

förslaget om att ansöka om en regionbildning i Stockholms län.  

  

Nacka kommun anser att ansvaret för den regionala utvecklingen bättre hanteras av ett 

demokratiskt valt organ än av statliga länsstyrelsen. Nacka kommun önskar dock en 

djupare analys vad det innebär för just de regionala området Stockholms län att ha ett på 

regionnivå samlat ansvar för: 

  

• Användningen av statliga medel för regionalt tillväxtarbete 

• Uppföljning, utvärdering och rapportering av resultateten av det regionala 

utvecklingsarbetet 

• Hantering av uppgifter inom ramen för EU:s strukturfondsprogram 

  

En sådan analys bedömer Nacka kommun lämpligen kan göras i samband med den 

fortsatta processen. Vidare är det naturligt att olika oklarheter reds ut och det görs också 

lämpligen i samband med det fortsatta arbetet med regionbildningen.” 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Mats Gerdaus yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Hans 

Peters yrkande.  

 

Reservationer 

Mats Gerdau (M) reserverade sig mot beslutet. 

 

- - - - - 
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§ 107 Dnr KFKS 2015/552-513 

Upprustning av gång- och cykelväg Ältastråket 
Yttrande till Trafikverket 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med föreslaget yttrande med följande tillägg efter 

stycke 2. 

 

Älta centrum är ett av kommunens centrum som Nacka kommun vill utveckla och förtäta. 

Fler bostäder och invånare kommer att ge underlag för bättre service, handel och därmed 

möjlighet till en utökad kollektivtrafik. (Ältavägen har en viktig… …planprogram och 

detaljplaner som tas fram av kommunen.) 

  

Längs med Älta centrum mellan Almvägen och Hedvigslundvägen, planerar kommunen att 

ge Ältavägen en mer stadsmässig karaktär där ny bebyggelse får handel i gatuplan och plats 

skapas för gång- och cykeltrafikanter, kollektivtrafik och övrig trafik. 

  

Kommunen önskar därför att Trafikverket tar hänsyn till Nacka kommuns planer för nya 

Älta centrum och Ältavägen i det fortsatta arbetet med det regionala cykelstråket och den 

eventuella vägplanen för Ältavägen. Det måste säkerställas att en ny vägplan (om en sådan 

tas fram) för Ältavägen inte stänger möjligheterna att omgestalta Ältavägen i enlighet med 

kommunens intentioner för Älta centrum. 

 

Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärende 

Trafikverket går ut på samråd till berörda fastighetsägare och allmänheten för ombyggnad 

av gång- och cykelvägen längs Ältavägen. Samrådshandlingen utgör andra delen av en 

samordnad planläggning av vägplan för projektet Ältastråket, del av cykelsatsning 

Södertörn. 2015 utreddes tänkbara åtgärder i ett första samrådsunderlag och Länsstyrelsen 

beslutade då att de åtgärder som ska ingå i projektet inte kommer medföra betydande 

miljöpåverkan.  

 

Upprustningen syftar till att öka framkomligheten och trafiksäkerheten för gående och 

cyklister. Den befintliga gång- och cykelvägen planeras att breddas, gående och cyklister 

separeras och säkerheten mellan cyklister och bussresenärer att ökas. 

 

Nacka kommun framför i det föreslagna yttrandet ett antal synpunkter på underlaget.  
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Handlingar i ärendet 

Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 9 februari 2016 

Förslag till yttrande 

Samrådsunderlag 

Trafikverkets missiv 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade att kommunstyrelsens fattar beslut enligt följande. 

 

”Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med föreslaget yttrande med följande tillägg efter 

stycke 2. 

 

Älta centrum är ett av kommunens centrum som Nacka kommun vill utveckla och förtäta. 

Fler bostäder och invånare kommer att ge underlag för bättre service, handel och därmed 

möjlighet till en utökad kollektivtrafik. (Ältavägen har en viktig… …planprogram och 

detaljplaner som tas fram av kommunen.) 

  

Längs med Älta centrum mellan Almvägen och Hedvigslundvägen, planerar kommunen att 

ge Ältavägen en mer stadsmässig karaktär där ny bebyggelse får handel i gatuplan och plats 

skapas för gång- och cykeltrafikanter, kollektivtrafik och övrig trafik. 

  

Kommunen önskar därför att Trafikverket tar hänsyn till Nacka kommuns planer för nya 

Älta centrum och Ältavägen i det fortsatta arbetet med det regionala cykelstråket och den 

eventuella vägplanen för Ältavägen. Det måste säkerställas att en ny vägplan (om en sådan 

tas fram) för Ältavägen inte stänger möjligheterna att omgestalta Ältavägen i enlighet med 

kommunens intentioner för Älta centrum.” 

 

Helena Westerling (S) yrkade att yttrandet skulle ändras enligt följande.  

 

”Följande text bör ersätta stycke 2, som börjar ”Nacka kommun instämmer… och slutar  

… anpassat transportsystem.): 

Vi konstaterar att remisshandlingen ägnar stor uppmärksamhet åt de värdefulla naturvärden 

av olika slag som kan komma att påverkas av en ombyggnad av Ältastråket. Det är bra och 

riktigt. Särskilt viktigt är det att ägna området mellan Hellasgården och Nacka gård stor 

omsorg vid planläggningen av det nya cykelstråket. Däremot konstaterar vi att det nya 

cykelstråkets påverkan på den bebyggda miljön – genom Älta och Sickla 

(Nackanäs/Nysätra) har behandlats mer översiktligt. Vi önskar att en komplettering av 

denna påverkan görs i det framtida arbetet. 
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Vi konstaterar också att planen sträcker sig fram till rondellen vid korsningen 

Nackanäsvägen/Gillevägen. I dag fortsätter de cyklande på Gillevägen för att återigen nå 

väg 260 vid korsningen Gillevägen/Järlaleden (”Gillerondellen”). Det hade varit värdefullt 

om också Gillevägen och resterande del av Järlaleden fram till kommungränsen (vid 

”Lugnetrondellen”) hade tagits med i planeringen, inte minst med tanke på den stora 

förändring som väntar utmed Gillevägen med tillkommande bostadsbebyggelse). 

 

Första stycket på sidan 2, som handlar om passagen genom Nackanäs/Nysätra, måste 

skärpas. Texten bör ersättas av följande: 

 

I Sickla genom Nackanäs/Nysätra föreslås att gångbana och cykelbana läggs på varsin sida 

av vägen. Detta är inte möjligt, eftersom det finns utfarter från tomter utmed vägen på 

båda sidor – åtta på den södra sidan, fem på den norra – varifrån gående måste kunna ta sig 

ut på ett säkert sätt. Det kan de inte om det inte finns en gångbana utanför grinden. Risken 

för konflikter mellan cyklande och t ex utbackande fordon från tomterna berörs i avsnittet 

om Ältavägen genom Älta. Samma konfliktpunkter finns givetvis också genom Sickla 

(Nackanäs/Nysätra). Med tanke på att cykelstråket vid infarten till Sickla ligger på södra 

sidan berörs alltså sannolikt åtta tomter. Vi vill också påpeka att det är ett populärt 

promenadområde från Hammarby sjöstad runt Sicklasjön.  

Vid en ombyggnad av Nackanäsvägen under 2005 breddades vägen något inom vissa 

avsnitt av vägen för att möjliggöra att en cykelbana (kombinerad med gångbana) kunde 

anläggas på södra sidan av vägen. Denna lösning måste enligt kommunen bibehållas, 

eftersom den i remissen föreslagna lösningen är trafikfarlig och en ytterligare breddning av 

Nackanäsvägen synes vara orimlig att genomföra. Detta påpekas också i remisshandlingen, 

där det konstateras att ”nuvarande bedömning är att inga detaljplaner kommer att behöva 

upphävas eller göras om.” Lösningen måste därför ’bli – förutom att bibehålla den lösning 

som valdes inför ombyggnaden 205 – att lokala fartbegränsande åtgärder vidtages för de 

cyklande på det aktuella avsnittet.” 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Helena Westerlings yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 

Gerdaus yrkande. 

 

Reservationer 

Helena Westerling (S) reserverade sig mot beslutet. 

 

Protokollsanteckningar 

Hans Peters (C) lät anteckna följande för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp. 
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”Stor försiktighet bör iakttas vid passage vid Nacka gamla kyrkogård och dess stödmur” 

 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 

 

”Enligt den Regionala cykelplanen för Stockholms län ska resor med cykel utgöra minst 20 

procent av alla huvudresor i stockholmsregionen år 2030. Detta blir svårt att uppnå om 

delar av det regionala cykelnätet håller alltför låg standard, t.ex. som det nu planeras för 

sträckningen längs Nackanäsvägen i Sickla.” 

 

- - - - - 
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§ 108 

Personalläget i Nacka stadshus 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterade informationen till protokollet. 

 

Ärende 

På begäran, vid kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 från Khashayar 

Farmanbar(S), redogjorde stadsdirektör Lena Dahlstedt för medarbetarundersökningen 

som genomfördes hösten 2015 i Nacka kommun. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsdirektör Lena Dahlstedt redovisningshandling som bifogas till protokollet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 27 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade notera informationen till protokollet. 

 

Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans kommunstyrelsegrupp. 

 

”Nyligen kom det ett brev till partierna och till lokalmedia. I det beskrevs en arbetsmiljö 

som var alarmerande. Det är naturligtvis en parts syn på det hela och under dagens möte 

fick arbetsgivarparten ge sin syn på läget och situationen. Erfarenhetsmässigt så ska det gå 

långt innan f d anställda träder fram på detta sätt med namn under en artikel som detta. 

Man riskerar ju mycket även efter att man har slutat sin anställning. På mötet beskrevs 

arbetsmiljön i olika parametrar och undersökningar. Däremot inte en parameter som visade 

på åsiktsfrihet, dvs öppenhet och mångfald. Detta efterfrågade Nackalistan utan att få svar. 

En brist, eftersom vi som politiskt parti blev utrensade från KSsu och KSau mot bakgrund 

av att vi tyckte olika vad gäller omfånget av Nacka bygger stad. Om den kulturen har hittat 

sin väg ned på tjänstemannanivå så kan vi förstå att det finns problem.  

 En annan viktig fråga brevet och svaret från förvaltningen reser är frågan om 

tjänstemannarollen och politikerrollen. Tjänstemannen ska ha kompetensen för sitt jobb 

och utan risk för repressalier från chefer eller politiker kunna hävda en åsikt grundat på 

kompetensen som går stick i stäv mot politikerns åsikt. Politikern kan i kraft av sin position 

ändå hävda att han eller hon gör ett annat val grundat på politisk vilja och mål. 

Tjänstemannen måste naturligtvis följa de beslut som har tagits i olika ärenden men har 
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alltid rätt att tycka fritt utifrån sin kompetens utan att riskera något. Därutöver finns det 

naturligtvis alltid personalärenden som behöver hanteras och som kan vara besvärliga. 

Nackalistan anser att det hade varit bra att få en information om hur de ansvariga på 

kommunen ser på detta brevinitiativ utöver de parametrar kring hälsa m.m. som 

presenterades på mötet.”  

 

- - - - - 
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§ 109  

Revisorernas rätt att ta del av inkommen handling i dess 

helhet 

Beslut 

Kommunstyrelsens ordförande beslutar att inte ställa Khashayar Farmanbars yrkande 

under proposition då kommunstyrelsen inte lagligen kan om- eller överpröva eller upphäva 

det fattade delegationsbeslutet 

 

Ärendet 

Stadsjuristen har med stöd av kommunstyrelsens delegationsordning beslutat att inte lämna 

ut vissa uppgifter i en allmän handling, till två personer som har uppdrag som revisorer för 

Nacka kommun. 

 

Kommunstyrelsens ordförande vägrade ta upp ett yrkande om att kommunstyrelsen skulle 

ta upp ärendet om att lämna, av revisorerna efterfrågad handling till beslut, som eget 

beslutsärende. Kommunstyrelsen kan inte ompröva, överpröva eller upphäva ett 

delegationsbeslut. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 9 februari 2016 § 2 

 

Yrkanden 

Khashayar Farmanbar (S) yrkade att kommunstyrelsen ska ta upp ärendet om att lämna, av 

revisorerna efterfrågad handling till beslut, som eget beslutsärende.  

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsens ordförande beslutade att inte ställa Khashayar Farmanbars yrkande 

under proposition då kommunstyrelsen inte lagligen kan om- eller överpröva eller upphäva 

det fattade delegationsbeslutet 

 

Reservationer 

Khashayar Farmanbar (S) reserverade sig mot ordförandes beslut att inte ställa Khashayar 

Farmanbars yrkande under proposition. 
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Protokollsanteckningar 

Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande. 

 

”Jag reserverar mig mot kommunstyrelsens ordförandes beslut att inte ta upp mitt yrkande 

till behandling. I protokollet från kommunstyrelsens arbetsutskott står det uttryckligen att 

detta ärende ska tas upp som eget beslutsärende i kommunstyrelsen. Det är högst 

anmärkningsvärt och flagrant att kommunstyrelsens ordförande i det läget förvägrar 

kommunstyrelsen möjlighet att genomföra ett beslut eller att ställa mitt yrkande under 

proposition. 

Angående själva sakfrågan konstaterar jag att kommunfullmäktige utser kommunstyrelse 

som har ansvar för bla arbetsmiljön. Kommunfullmäktige utser också revisorer för att följa 

upp bla kommunstyrelsens arbete. Nyligen inkom en skrivelse – ett öppet brev – till en lång 

rad politiker samt till media. Detta brev innehåller bland annat personnamn. Det är dessa 

delar i detta öppna brev som revisorerna nekas att ta del av. Som orsak anges att okänd 

tredje person har skickat en skrivelse där ordet ”drabbade” används om personer som 

förfrågan avser, samt att ordet ”drabbade” använts i ett sammanhang som kan tolkas som 

hälsorelaterat. Även om vi finner den förklaringen långsökt, konstaterar vi att detta brev 

har författas av tredje person som ett öppet brev och har även lämnats till media. Brevets 

fullständiga innehåll kan därmed på goda grunder antas ha kommit till allmän kännedom 

via upphovsmannens försorg, varför detta hemlighetsmakeri gentemot revisorerna inte 

fyller avsedd funktion. Därutöver konstaterar vi att revisorerna måste få möjlighet att 

kunna följa upp de fall som beskrivs i brevet om de så önskar för att kunna fullfölja sina 

åtaganden gentemot fullmäktige, därför vill vi att revisorerna omedelbart får tillgång till hela 

handlingens innehåll utan inskränkning. Vi tar sekretessfrågorna på stort allvar och därför 

vill vi inte att den formella sekretessens funktion ska bli att försvåra revisorernas arbete. 

Därför hade mitt yrkande idag varit att kommunstyrelsen ska fatta beslut om att lämna 

handlingen i komplett form till revisorerna.” 

 

Mats Gerdau (M) lät anteckna följande. 

 

”Oppositionsrådet Khashayar Farmanbar (S) yrkade idag att kommunstyrelsen skulle ändra 

ett delegationsbeslut som stadsjuristen fattat om utlämnande av en allmän handling. Ett 

sådant beslut vore olagligt, kommunstyrelsen får inte ändra eller överpröva ett beslut som 

är fattat på delegation. Jag kan därför inte ställa ett olagligt förslag under proposition.  

 

Vi noterar vidare att revisorerna har rätt att ta del av de handlingar de behöver för att 

kunna utföra sitt granskningsuppdrag. I detta fall har de fått ta del av det anonyma brevet, 

men där namn på personer som ofrivilligt namnges har sekretessbelagts för att de inte ska 

skadas. Detta delegationsbeslut kan överklagas till förvaltningsdomstolen av den som 

begärt ut handlingen.”   

 

- - - - - 
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§ 110 Dnr KFKS 2015/801-701 

Val av ersättare för att representera Nacka kommun i 

Regionalt nätverk för barns och ungas rättigheter 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar välja Maria Svensson (S) som ersättare för att representera 

Nacka kommun i det regionala nätverket för barns och ungas rättigheter. 

 

Ärende 

Nacka kommun deltar i ett regionalt nätverk för barns och ungas rättigheter 2013-2015. 

Kommun behöver besluta om deltagande i nätverket under kommande fyra år (2016-2019) 

utifrån överenskommelsen. Nätverkets syfte är att skapa en god och långsiktig grund för att 

ett barnperspektiv ska vara utgångspunkt för alla beslut och åtgärder som rör barn. 

Kommunerna i nätverket utgår från sina egna förutsättningar och prioriteringar. Nacka 

kommun föreslås fortsatt delta i det regionala nätverket. 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 11 januari 2016 § 21 
Kommunstyrelsen beslutade följande. 

1. Nacka kommun antar överenskommelsen om medverkan i regionalt nätverk för 
barns och ungas rättigheter 2016-2019. 

2. Mats Granath (L) väljs ledamot för att representera Nacka kommun i det regionala 

nätverket för barns och ungas rättigheter. 

 

Valet av ersättare bordläggs. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 191 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar följande. 

1. Nacka kommun antar överenskommelsen om medverkan i regionalt nätverk för 
barns och ungas rättigheter 2016-2019. 

2. Valen av ledamot och ersättare för att representera Nacka kommun i det regionala 

nätverket för barns och ungas rättigheter bordläggs. 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade välja Maria Svensson (S) som ersättare för att representera 

Nacka kommun i det regionala nätverket för barns och ungas rättigheter. 

- - - - - 
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§ 111 Dnr KFKS 2015/597-055 

Antagande av anbudsgivare i upphandlingen av 

tolkförmedlingstjänster 

Beslut 

Kommunstyrelsen fattar följande beslut. 

 

1. Kommunstyrelsen antar följande anbudsgivare i kategorin Tolkar för utländska 

språk:   

 

 Rang 1: Anbudsgivare 5, Stockholms Tolkförmedling AB                 

 Rang 2: Anbudsgivare 2, Järva Tolk och Översättningsservice AB               

 Rang 3: Anbudsgivare 3, Semantix Tolkjouren AB                 

 

2. Kommunstyrelsen antar följande anbudsgivare i kategorin Teckentolkning: 

 
Anbudsgivare 1, AB Stockholmstolkarna 

 

3. Kommunstyrelsen tecknar avtal med antagna anbudsgivare avseende upphandling 

av Tolkar för utländska språk och Teckentolkning 

 

4. Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering 

 

Ärende 

Nacka kommun har tillsammans med Värmdö kommun genomfört en upphandling av 

Tolkförmedling. Upphandlingen avser Tolkförmedling för Nacka och Värmdö kommun 

och har genomförts med Öppet förfarande enligt Lagen om offentlig upphandling (LOU) 4 

kap.  

 

Upphandlingen har annonserats i e-avrop, TED och på kommunens hemsida. 

 

Prövningen av anbudet har skett i enlighet med förfrågningsunderlaget. 

Kvalificeringskraven enligt 10 kap 1-4 §§ LOU har granskats. 

 

Efter sammanställningen har anbuden granskats och utifrån den genomförda 

utvärderingen, föreslås att kommunstyrelsen antar anbudsgivare nr 1, 2, 3 och 5 som har 

det ekonomiskt mest fördelaktiga priset för Nacka kommun. 
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Handlingar i ärendet 

Inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 17 februari 2016 

Utvärderingssammanställning 

Utvärderingsprotokoll 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 februari 2016 § 19 

Inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 2 februari 2016 med bilagor 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen arbetsutskott den 9 februari 2016 § 19 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterade informationen till protokollet. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med inköpsenhetens förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”När kommunstyrelsen har att ta beslut i ett upphandlingsärende så är det tyvärr ett pro 

forma beslut. Utifrån upphandlingsunderlaget så är oftast förslaget till beslut givet. För att 

kommunstyrelsens beslut ska vara ett verkligt beslut så förutsätter det att också 

upphandlingsunderlaget ska tas upp som beslut i Kommunstyrelsen. I det aktuella 

upphandlingsärendet så gavs KSAU information om upphandlingen, dock var det inte ett 

beslutsände. Jag begär således att upphandlingsunderlag alltid ska föreläggas resp. 

nämnd/styrelse för beslut.” 
 

- - - - - 
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§ 112 Dnr KFKS 2016/133-400 

Övriga frågor 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att överlämna politikerinitiativet till stadsledningskontoret för 

utredning och förslag till beslut. 

 

Ärende 

Hans Peters (C) har lämnat ett politikerinitiativ till sammanträdet med förslag om åtgärder 

för att underlätta för kommande övergång till eldrivna fordon och minskade 

koldioxidutsläpp. 

 

Handlingar i ärendet 

Politikerinitiativ 

 

- - - - - 


